
Nazdávam sa, že prvá strana Našich novín by mala byť optimistická. 
A teší ma, že presne v tomto duchu ju otvoril príspevok Eriky Galbavej, 
ktorá stručne a so zmyslom pre fakt, vyjadrila najkrajšie udalosti minulého 
roka, narodenie našich nových spoluobčanov a peknú slávnosť, ktorá ich 
v tomto roku uviedla do života v našej spoločnosti . Privítali sme ich aj 
s povzbudzujúcim darčekom do života, ale aby ostali verní Palárikovu aj 
v budúcnosti, aby tu u nás našli naplnenie svojho života, na to musíme 
ešte veľa vecí vykonať a prekonať veľa prekážok.

Palárikovo sa na začiatku roka 2011 nachádza v situácii očakávania 
veľkých príležitostí. Zároveň sú tu aj pretrvávajúce problémy, ktoré 
narastali rokmi a neboli možno adekvátne riešené. Nebudem a nechcem 
sa im venovať teraz v tomto čísle a na prvej strane. Bude priestor aj 
nabudúce a možno na ich riešenie nájdete recept aj vy, naši spoluobčania. 

Buďme teda optimisti. Začiatkom roka sa sformoval celý mechanizmus 
pôsobenia našej samosprávy. Začali pracovať komisie Obecného 
zastupiteľstva. Teraz prichádzajú s návrhmi aj riešeniami v oblasti 
hospodárenia, životného prostredia, výstavby, dopravy i bezpečnosti 
a taktiež v sociálnej problematike, kultúre a v športe. Možno by bolo na 
zváženie, aby tieto poradné zbory zastupiteľstva dali o svojej činnosti 
viac vedieť na stránkach novín, pretože najlepšie je, keď ľudia vedia 
o všetkom. Teší ma tiež, že na prvom riadnom zasadaní Obecného 
zastupiteľstva sa zúčastnili obyvatelia obce v takom hojnom počte 
a zapojili sa aj do diskusie. I keď diskusné príspevky neboli vždy vecné, 
nikdy nevyužijem právo odobratia hlasu občanovi na rokovaní OZ. 
Myslím, že on je ten, ktorý môže a musí upozorňovať na neprávosť, 
nezákonnosť, i porušovanie spolunažívania v obci.

Najčastejšou otázkou, ktorá občanov i našich domácich podnikateľov 
zaujímala, bola otázka týkajúca sa začatia realizácie najvýznamnejšieho 

projektu - Priemyselného parku Palárikovo. Každý z nás si zrejme 
uvedomuje, že v tomto prípade ide naozaj o veľkú príležitosť pre obec. Ak 
by bola úspešná, vyriešila by viacero našich problémov v ekonomickej 
i sociálnej oblasti. Nie je to však taká jednoduchá záležitosť, ako to bolo 
možno pod vplyvom eufórie z úspechu získania projektu predkladané 
verejnosti aj na stránkach Našich novín. V súčasnej etape prebieha 
výberové konanie na hlavného dodávateľa stavby. Do súťaže vykonávanej 
elektronickou formou sa prihlásili dve desiatky fi riem a bude na komisii, 
ktorú z nich, podľa najvýhodnejšej ponuky vyberie. Ak všetko prebehne 
bez problémov, čiže žiadna z neúspešných fi riem nepodá námietku, začne 
sa so samotnou realizáciou stavby parku. A v tomto momente už môže 
byť príležitosť aj pre naše podnikateľské subjekty a našich občanov, 
ktorí aj napriek svojej odbornej kvalifi kácii márne hľadajú zamestnanie. 
Pozitívne v tejto chvíli je, že obec urobila všetky potrebné kroky v súlade 
s metodikou, aby celý proces výstavby parku úspešne pokračoval.

Intenzívne prebiehajú práce na revitalizácii centrálnej časti obce. Ide 
o bývalý Park mládeže, priestory pri pamätníkoch obetí svetových vojen, 
ihrisko pre korčuliarov pri základnej škole a dokončenie chodníkov. 
Dodávateľ stavby sa snaží vyjsť v ústrety požiadavkám zo strany obce 
na termíny čiastkových dokončení jednotlivých úsekov, najmä pri 
pamätníku z 2. sv. vojny a pri svätom Jánovi Nepomuckom, aby boli na 
májové sviatky v poriadku. Dopravné ihrisko pre deti pri základnej škole 
bude dokončené taktiež v priebehu mesiaca máj. Slávnostné otvorenie 
plánujeme na Deň detí 1. júna. Dopravné ihrisko bude dôležitou súčasťou 
zlepšenia celkovej bezpečnosti na cestách našej obce. Pokračovaním 
bude obnovenie dopravného značenia na cestách v dedine, prechodov 
pre chodcov, i osadenie nových značiek. Sprísni sa policajná kontrola 

Tohtoročné slávnostné uvítanie najmladších občanov 
Palárikova, ktorí sa narodili v roku 2010, sa konalo 
26. marca 2011 v novovytvorenej obradnej sieni 

v Dome kultúry Palárikovo.
Táto krásna a zároveň veľmi milá akcia bola prvým podujatím 

vo veľmi pekne zrekonštruovanej „bývalej knižnici“.Našich 
drobčekov do života slávnostne privítal nový pán starosta Dr. 
Bernard Roštecký a priebeh celého aktu privítania nabral nový 
dych obohatený o kultúrny program v podaní detí ZŠ. Nezmenilo 
sa nič na fakte, že táto pekná tradícia sa zapíše nielen do 
pamätnej knihy Zboru pre občianske záležitosti v Palárikove, 
ale aj do pamäti zúčastnených rodičov a príbuzných ako krásna 
a nezabudnuteľná spomienka.

Veríme, že všetci zúčastnení rodičia, ale aj členovia Zboru 
pre občianske záležitosti sa v „novej obradnej sieni“ cítili 
príjemne.

 Erika Galbavá

ROČNÍK XIII.       ČÍSLO 2       29. APRÍL 2011       CENA 0,60 €

pokračovanie na str. 2

UVÍTANIE DETÍ V NOVEJ OBRADNEJ SIENI

OČAMI STAROSTU



2 Naše noviny

zameraná proti chronickým porušovateľom cestnej premávky. Práve 
oni svojou arogantnosťou a nedisciplinovanosťou za volantom ohrozujú 
tie deti, čo budú navštevovať lekcie pravidiel cestnej premávky na 
dopravnom ihrisku. 

Hovorí sa, že najväčšie umenie je vedieť skončiť. Aj tento úvodník 
v Našich novinách. Chcem ho ukončiť v rovnakom optimistickom duchu, 
ako začal. V našej obci sa za uplynulé obdobie podarilo zvládnuť vodou 
ohrozené lokality na Drahách pri Hviezdoslavovej ulici, záhrady pri ulici 
Sládkovičovej. Vyhĺbili sme celú oblasť kanálov, ktoré odtekajú cez 
priepuste do Cergáta . Vyčerpali sme Barinu na úroveň pred prívalovými 
dažďami a čo nás potešilo, je fakt, že vplyvom spodnej vody jej hladina 
ďalej nestúpa. Začali sme riešiť aj problém odvodnenia časti Kerestúr 
prečistením existujúceho kanála. K úplnému vyriešeniu tohto problému 
sa však spoliehame aj na samotných obyvateľov tejto časti dediny, ktorí 
by mali svojpomocne prečistiť rúry popod svoje vjazdové mostíky do 
dvorov. Veľkú zásluhu na riešení celkovej situácie majú chlapi, ktorí 
prečistili hlavný odvodňovací kanál dediny. Od 1. apríla vykonávajú 
protipovodňové práce ďalší štyria pracovníci v rámci spoločného 

programu Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny, Slovenského 
vodohospodárskeho podniku a obce Palárikovo. Ich aktuálnou úlohou je 
prečistenie priepustí do Cergáta a príprava nových kanálov odvodnenia.

Na tomto mieste chcem poďakovať našim Technickým službám 
a Obecnému hasičskému zboru za ich obetavosť a nasadenie pri prácach 
na odvodnení Palárikova. Uznanie si TS zaslúžia aj za revitalizáciu 
futbalového ihriska pri Základnej škole K. Strmeňa a za technickú 
pomoc pri realizácii dopravného ihriska. Ďakujem aj Domu kultúry 
a jeho pracovníčkam za kreativitu pri poriadaní kultúrnych akcií i za 
prácu na príprave novej obradnej siene obce. Oceňujem prácu Obecnej 
telovýchovnej jednoty, jej správnej rady, ktorá hľadá svoju identitu. 
Výsledky našich futbalových mužstiev nás, až na výnimky, potešili, čo 
svedčí o dobrej práci realizačných tímov. Dobrého je v našej obci veľa. 
Nájdu sa však aj veci nedobré, ktoré musíme odstrániť, alebo ešte lepšie 
– nedopustiť, aby sa vôbec stávali. Ale o tom už na inom mieste.

 Dr. Bernard Roštecký
starosta obce

Dobrý deň, 
reagujem na Váš článok, v ktorom apelujete na spoluprácu, s čím plne 

súhlasím. Každý, kto môže, by sa mal zúčastniť diania na správe a sta-
rostlivosti o obec, ak nám záleží na zlepšení celkového stavu, v ktorom 
sa nachádza.

Jednou vlastnosťou, ktorou sa táto doba charakterizuje, je aj bezohľad-
nosť. V rubrike Hanbím sa, by sa mala objaviť aj skutočnosť, že obyvate-
lia sa snažia svoj odpad likvidovať aj takým spôsobom, ako sa to deje na 
začiatku Palárikova vpravo od železničnej stanice. Tvorí sa tam celkom 
slušné smetisko. Poprosím upozorniť občanov cestou novín a zároveň 
ako podnet aj pre obecnú políciu. Možno by bolo vhodné aj skontrolovať 
bývajúcich v tejto lokalite a zistiť kto nekupuje lístky na odvoz odpadu. 
Pokial nekupujú, je jasné, čie smeti sa tam nachádzajú.

s pozdravom Voderadský

Dobrý den,
chcem Vám len v krátkosti opísať situáciu, ktorú si možno obyvatelia, 

ktorí v peknej obci Palárikovo každodenne žijú, zatiaľ nevšimli. Žijem 
s rodinou už dlhé roky v Šali, ale sporadicky prichádzame na hroby na-
šich zosnulých, ktoré sú v starom cintoríne, a to v zadnej časti vpravo, 
neďaleko „smetiska“, ktoré je pri plote. Nedá sa to pochopiť, že toto 
smetisko ešte obec nepreložila na bezpečnejšie miesto, veď sú tam su-
ché kytice, konáre, odhadzujú sa tam sklenené kahance, pri ktorých hrozí 
v letnom období samovznietenie a hlavne, za plotom je ulica, kde žijú 
ľudia v riziku, že vznikne požiar. Taktiež sú pri zadnej bráne cintorína už 
dlhú dobu vypílené konáre, medzi ktorými je veľké smetisko. Ak dá obec 
súhlas na výrub stromov, prečo nedohodne aj to, aby dotyční odpratali aj 
konáre? Ak sa vyrubujú stromy bez súhlasu obce, mala by to riešiť miest-
na polícia, veď je to v záujme všetkých obyvateľov, aby sa cítili vo svojej 
peknej obci aj bezpečne. Ďakujeme za pochopenie a dúfame, že sa nájde 
nejaká fi nančná čiastka aj na tento problém. 

S pozdravom Mária Makulášková, Šala

dokončenie zo str. 1

Aj nás to trápi...Aj nás to trápi... Problémy, ktoré naznačili tieto listy, sú len zlomkom toho, čo nás trápi. 
Smetisko a neodpratané konáre na starom cintoríne odstránime v dohľad-
nom čase vlastnými silami. Čo sa nám v dohľadnom čase však odstrániť 
nepodarí, to sú čierne skládky. Niektoré majú už slušný vek, tak do dvadsať 
rokov, ako je práve spomínaná skládka v prírodnej nádrži pri železnici. 
A takých je priamo v dedine a v okolí ešte veľmi veľa. Zarážajúce je, že sa 
stále rozširujú alebo ešte lepšie, geometrickým radom objemovo zväčšujú. 
Akoby sme nemali práve v našom Palárikove jeden z najprepracovanej-
ších systémov odpadového hospodárstva v republike. Rovnaký problém je 
so spaľovaním odpadkov vo dvoroch a záhradách. Píšem tento príspevok 
a nad Štúrovou ulicou sa nesie zápach pálenej umelej hmoty. Prečo? Na 
problémy v tomto smere už na prvom zastupiteľstve vo svojej správe upo-
zornila Komisia životného prostredia. Nejde iba o pálenie odpadu, ale aj 
o vypúšťanie splaškových vôd a fekálií do záhrad. V spolupráci so západo-
slovenskou vodárenskou spoločnosťou sa pripravuje monitoring pripojenia 
domácností na kanalizáciu kamerovým systémom. Ešte sa vrátim k čier-
nym skládkam. Na mieste pri ulici 1. mája bola čierna skládka odstránená 
a o týždeň už tam bol odpad znova. V tomto prípade však bola obecná 
polícia úspešná a našla vinníkov, ktorí skládku museli odstrániť. Záslužnú 
prácu v obci odviedli aj aktivisti zo združenia Priatelia zeme. Besedovali 
s občanmi aj s deťmi v základnej škole. Poďakovanie im patrí aj za bez-
platné vyhotovenie kalendárikov na separovaný zber a plagátikov o nará-
baní s odpadom, ktoré sme dodali do každej domácnosti. Problémom sú 
aj túlavé psy, ktoré obťažujú občanov a boja sa ich najmä deti. Tu by som 
apeloval na majiteľov psov, aby si ich lepšie postrážili. Trápi ma aj prob-
lém nášho obecného rozhlasu. Technické služby sa snažia udržiavať ho 
v prevádzke, ale ide o „starého pána“, takmer šesťdesiatročného, a oprava 
je veľmi náročná. Problém asi vyrieši až nový komunikačný systém v obci. 

A na záver ešte vec, za ktorú sa musím hanbiť aj ja ako starosta 
obce. Ide o krádeže a ničenie majetku fi rmy, vykonávajúcej rekon-
štrukciu centrálnej časti obce. Ľudia, naši spoluobčania, ktorí to majú 
na svedomí si asi neuvedomujú, že okrádajú aj Palárikovo o dobré 
meno a povesť v širokom okolí. Želám im pekný pohľad do zrkadla. 

 Dr. Bernard Roštecký
starosta obce
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k č i 3

SČÍTANIE OBYVATEĽOV, DOMOV A BYTOV 
2011

Sčítanie obyvateľov je historicky najstarším prameňom údajov 
o obyvateľstve, jeho počiatky spadajú pár tisíc rokov do histórie ľud-
stva. Na území Slovenska sa za začiatok organizovaného štatistického 
zisťovania pokladá rok 1715, keď bol v Uhorsku vykonaný celokra-
jinský súpis obyvateľstva. Od polovice 19. storočia zabezpečujú sčí-
tania obyvateľstva ofi ciálne štatistické orgány.

V súčasnosti prebiehajú v SR a samozrejme, i na našom obecnom 
úrade prípravné práce na nadchádzajúce sčítanie, ktoré sa uskutoční 
k 21. máju 2011.

So sčítaním v roku 2011 sa spájajú dve nové skutočnosti, dve histo-
rické prvenstvá. Prvýkrát v histórii sa sčítanie uskutoční vo všetkých 
členských štátoch Európskej únie v rovnakom roku a to podľa na-
riadenia Európskeho parlamentu a Rady Európskych spoločenstiev 
č. 763/2008. Obyvatelia Európskej únie budú pri sčítaní odpovedať 
na rovnaké, alebo veľmi podobné otázky, čo výrazne zvýši kvalitu 
získaných výsledkov.

Po prvý raz v histórii budú mať 
obyvatelia Slovenska možnosť 
rozhodnúť sa, akú metódu sčí-
tania si vyberú – či tradičnú, lis-
tinnú, prostredníctvom tlače ných 
formulárov, alebo sa rozhodnú 
sčítať sa spôsobom zodpovedajú-
cim 21. storočiu, t.j. elektronicky 
prostredníctvom internetu.

V tomto roku sme na obecnom 
úrade pri návrhu sčítacích obvo-
dov využili aplikačné programo-
vé vybavenie GIS RSO, čo v na-
šich podmienkach znamenalo 
nový prístup k tvorbe sčítacích 
obvodov. Boli s tým spojené aj 
niektoré komplikácie a ťažkosti 
pri práci.

Na obecnom úrade bol spraco-
vaný harmonogram postupu prác 
tak, aby sme zabezpečili jednot-
livé úlohy, ktoré obec ako pre-
nesený výkon štátnej správy pri 
sčítaní musí vykonať.

Starostom obce boli vymeno-
vaní dvaja gestori sčítania a tiež 
obecná komisia pre sčítanie, ako 
pracovné orgány. Do ich kompe-
tencie patrí riešenie problémov 
spojených s prípravou a vykona-
ním sčítania so zreteľom na naše 
obecné podmienky. Do aktívnej 
činnosti pri sčítaní sa prihlásili 
aj občania našej obce, pričom 19 
boli vybraní a budú vymenovaní 
za sčítacích komisárov a ich ná-
hradníkov. Značný dôraz sme kládli na výber sčítacích komisárov, 
keďže práve oni budú bezprostredne s našimi spoluobčanmi v teré-
ne komunikovať, prichádzať do ich domácností, doručovať formu-
láre k sčítavaniu, vysvetľovať nejasnosti, pomáhať riešiť problémy 
a podľa pokynov a požiadaviek občanov i podieľať sa na vyplňovaní 
formulárov.

Starosta obce im vydá osobitné poverenie, ktorým sa musia preu-
kazovať pri výkone svojej činnosti. Zaškolenie sčítacích komisárov 

zabezpečí príslušný obvodný úrad a po stránke metodickej pracovis-
ko Štatistického úradu SR.

Sčítací komisári od 13. mája začnú navštevovať jednotlivé do-
mácnosti a doručovať všetky druhy sčítacích tlačív a najneskôr 
ukončia sčítanie do 6. júna 2011.

Na ofi ciálnej internetovej stránke www.statistics.sk uverejňuje 
Štatistický úrad SR sprievodcu sčítaním.

Sčítať sa elektronicky bude možné v čase od 21. do 29. mája 
2011. Elektronické sčítanie sa zrealizuje vyplnením webového formu-
lára na samostatnej web stránke, na ktorú bude zabezpečený prístup 
z ofi ciálnej stránky sčítania obyvateľov, domov a bytov v roku 2011 
– www.scitanie2011.sk.

Podobne ako listinné tlačivá, aj elektronické sčítacie formuláre sú 
tri. Obsahom i vzhľadom sú identické. Na to, aby sa obyvateľ mo-
hol do formulára prihlásiť, potrebuje bezvýznamový číselný kód, 

tzv. identifi kátor, ktorý slúži 
ako prihlasovacie meno a hes-
lo. Heslo spolu i identifi kátorom 
zabezpečia, že do formulára kon-
krétneho obyvateľa sa nedostane 
nepovolaná osoba. Identifi kátor 
s heslom doručí obyvateľovi na 
meno v zalepenej obálke sčítací 
komisár. Občan, ktorý využije 
túto formu kompletne vyplnený 
formulár odošle a obdrží potvr-
denie o úspešnom sčítaní, ktoré 
si pre seba vytlačí. Pre sčítacie-
ho komisára nebude potrebný, 
pretože ten dostane informáciu 
o elektronickom sčítaní obyvate-
ľa z iného zdroja.

Počas celého obdobia sčítania, 
t.j. prípravy, priebehu, realizácie 
a záverečného sumarizačného 
sčítania bude obecný úrad vyu-
žívať možnosti práce s monitoro-
vacím systémom.

Vyzývame všetkých spoluob-
čanov k zodpovednému prístupu 
k sčítaniu obyvateľov, domov 
a bytov 2011. V mnohých mé-
diách v poslednom období boli 
zaznamenané články, ktoré spo-
chybňujú význam a potrebu sčí-
tania. V tejto etape treba však 
vedieť aj o benefi toch sčítania 
pre obce. Ako všetci dobre viete 
rozpočet obce sa v podstatnej 
miere napĺňa zo zdrojov po-
dielových daní na obyvateľa. 
To znamená, že čím vyšší počet 

obyvateľov, tým vyššie podielové dane možno očakávať do obec-
nej pokladne zo štátneho rozpočtu, ktoré sa budú vypočítavať na 
základe údajov o počte obyvateľov z májového sčítania.

Sčítavame sa pre seba a na prospech spoločnosti, preto je žiadu-
ce, aby všetci obyvatelia aktívne a zodpovedne pristupovali ku 
sčítaniu obyvateľov, domov a bytov 2011.

 Alžbeta Jankulárová
prednostka OcÚ

KOĽKO NÁS JE? 
KDE A AKO ŽIJEME?

21. máj 2011 
ODPOVEDE PRE 

NAŠU BUDÚCNOSŤ
TERAZ AJ ELEKTRONICKY

www.scitanie2011.sk
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Nezisková organizácia Tréningové centrum, n.o. Nové Zámky v našej obci 
v Dome kultúry realizuje projektové aktivity v rámci projektu „Dokážem to“. 

Projektových aktivít sa zúčastnilo 16 obyvateľov obce. Hlavným cie-
ľom projektu bolo zvýšiť možnosť prístupu na trh práce pre skupiny 
obyvateľstva, ktoré sú ohrozené sociálnym vylúčením a rozvinúť najmä 
socio-komunikačné zručnosti účastníkov, vrátane e-komunikácie s širším 
využitím internetu a výpočtovej techniky. Účastníci projektu získali zruč-
nosti, ktoré zvýšili ich uplatniteľnosť na trhu práce.

Tento projekt sa realizoval na základe výzvy Fondu sociálneho roz-
voja (www.fsr.gov.sk) a vďaka podpore z Európskeho sociálneho fondu 
(www.esf.gov.sk) v rámci Operačného programu Zamestnanosť a sociál-
na inklúzia. Ing. Iveta Markusková

Vo vyspelejších krajinách 
už dávnejšie pochopili, že 
staré pamiatkové objekty po 
reštaurovaní môžu slúžiť no-
vým záujmom, môžu podnie-
tiť rozvoj turistického ruchu, 
môžu priniesť nové pracovné 
príležitosti. Ochrana kultúr-
nych pamiatok sa akosi „ 
nezžila“ s dravou honbou za 
vysokým a rýchlym ziskom.

Zdá sa, že v čase hospodárskej či finančnej krízy – v ktorej teraz žijeme 
– často sa radšej zbavíme starých objektov, ako by sme mali podstúpiť ich 
finančne náročnejšiu opravu a údržbu. Z nedávnej histórie si pamätáme 
napríklad nitrianske mlyny, ale i ďalšie technické pamiatky. Nakoniec sa 
aj nám v obci môže stať, že pred našimi očami, pre nečinnosť vlastníka, 
ľahne popolom, alebo podľahne zubu času unikátna drevená vodáreň, kto-
rá patrí k vzácnym príkladom technického riešenia objektu svojho druhu.

Fakulta architektúry STU v Bratislave, špecializovaná výskumná 
a vzdelávacia inštitúcia v oblasti ochrany a zachovania kultúrneho dedič-
stva, zorganizovala vedeckú konferenciu, ktorou sa zapojila k aktivitám 
medzinárodného spoločenstva v prospech zachovania a prezentácie prie-
myselného dedičstva na Slovensku. Pri tejto príležitosti vydala publiká-
ciu, ktorá je výberom príspevkov, ktoré odzneli na konferencii.

Je pre nás výzvou ale i potešením, že „Drevená vodáreň v Palárikove 
v kontexte areálu károlyiovského panstva“ bola zaradená do publiká-
cie „Stopy priemyselného dedičstva na Slovensku“.

Poďakovanie patrí autorovi Ing. arch. Petrovi Hudákovi, PhD za jeho 
bádateľské poznatky a prezentáciu našej obce.

V závere pripomíname, že publikáciu si môžete, vážení spoluobčania, 
vypožičať z obecnej knižnice, resp. kúpiť v Slovenskej technickej univer-
zite Bratislava. Alžbeta Jankulárová

prednostka OcÚ

Projekt „Dokážem toDokážem to“ 
aj v Palárikove

Stopy priemyselného 
dedičstva na Slovensku

Technické služby 
upozorňujú

Pravidlá sú�aže: Prihlási� sa môžete:

Prihlási� sa môže každý, kto kompostuje pre svoju vlastnú �do 31. augusta 2011
potrebu, bez oh¾adu na druh kompostovania.

�písomne na adresu: Priatelia Zeme – SPZ, 
P.O.BOX H-39, 040 01 Košice

�alebo elektronicky na adresu: Aké sú podmienky na prihlásenie?
miss.kompost@priateliazeme.sk         

�pošlite nám min. 3 fotografie Vášho kompostu 
so struèným opisom spôsobu kompostovania 

Priebeh sú�aže:(kvalita fotografií min. 1024 x 768 pixelov)

�uveïte jeho miery (výšku, šírku, dåžku) Prihlásené príspevky vyhodnotí odborná porota. 
�popíšte jeho jedálny lístok (èo a v akom množstve Tá vyberie 5 najlepších príspevkov, ktoré postúpia 

do kompostu dávate) do finále. Na verejnej akcii sa následne bude posudzova� 
odbornou a laickou verejnos�ou kvalita kompostov, ktoré 

�môžete pripoji� popis zaujímavej alebo humornej 
vyrobili finalisti. Všetci finalisti získajú zaujímavé ceny.udalosti, ktorá sa Vám pri kompostovaní prihodila, 

vymyslite o kompostovaní rozprávku alebo báseò... 
(fantázii sa medze nekladú)

�pre prípad postupu do finále sú�aže si odložte Hlavný partner sú�aže:  
cca 3 kg Vášho kompostu (neposielajte ho, prinesiete 
ho až na finále)

�nezabudnite uvies� Vašu adresu, e-mail a telefónne 
èíslo

Priatelia Zeme – SPZ a Centrum environmentálnych aktivít 

vyhlasujú 

Sú�až MISS KOMPOST sa snaží podchyti� tvorivý potenciál jednotlivcov 
súvisiaci s využívaním biologických odpadov formou kompostovania. 
Hlavným cie¾om je neformálna výmena informácií o kompostovaní a podpora 
myšlienky, že kompostovanie je súèas�ou moderného životného štýlu.

1. roèník sú�aže

Internetový obchod

Vážení spoluobčania.
Prišla k nám jar a s tým aj upratovanie v našej obci. Ľudia si pred do-

mom pozametajú, vyhrabú a pokosia trávnik, ostrihajú stromčeky a vinič 
a tešia sa z konečne teplého slnečného počasia.

Na vyvážanie bioodpadu máme v PD vytvorený priestor v bývalých si-
lážnych jamách. Tam si ho môžu občania dať vyviezť za poplatok schvá-
lený obecným zastupiteľstvom z roku 2009. 

Odvoz kontajnerom/cca 5 m3 - 13.28 €/hod, 
spracovanie štiepkovaním - 27.88 €/hod. 

Malé kôpky bioodpadu/ pokosená tráva,lístie, drobné halúzky, sa odvá-
žajú priebežne, samozrejme po uhradení poplatku 7 € v pokladni Obec-
ného úradu. Takéto kôpky t.j. menej ako 3 vrecia, malý zväzok prútia 
a podobne, by si mohli susedia sústreďovať na jedno miesto a spoločne 
sa dohodnúť o vyplatení odvozu. Samozrejme listy a tráva musia byť 
„navrecované“ kvôli ľahšiemu odvozu. Pri fakturácii ja nutné zaslať na 
obecný úrad „Žiadosť o vývoz bioodpadu“, v ktorej budú uvedené kon-
taktné údaje, t.j. meno, adresa a tel. číslo.

Už neraz sme upozorňovali občanov, ktorí si bioodpad odvážajú 
vlastnými vozidlami, aby tento odpad ukladali na skládku kompos-
tárne v PD systematicky, do radu a do haluzoviny nevkladali rôz-
ne iné komodity, ktoré môžu odovzdať zadarmo na zbernom dvore. 
Znehodnocujú týmto štiepku, ktorá sa z haluzoviny vyrába.

Touto cestou zároveň prosíme občanov, aby si pred svojimi nehnutel-
nosťami očistili a pozametali cestu od zimného posypu. Aj takouto malou 
službou prispejete k zveľaďovaniu našej obce. 

 Vladimír Zálešák, 
Technické služby Palárikovo



Ťažká skratka, však? No verím, že si zvykneme a my 
všetci, občania Palárikova, budeme mať množstvo podnetov 
pre činnosť Komisie Obecného zastupiteľstva pre výstav-
bu, územné plánovanie, dopravu a verejný poriadok.

Mgr. Erika Bršelová, poslankyňa Obecného zastu-
piteľstva a predsedníčka Komisie OZ pre VÚPD a VP 
zvolala rokovanie na deň 11. 4. 2011, členovia komisie 
sa rokovania zúčastnili v plnom počte ( zloženie komisie 
nájdete na oficiálnej stránke obce Palárikovo)

Predmetom rokovania komisie boli pravidelné body 
rokovania vyplývajúce zo zákonných povinností, ako na-
príklad zimná zjazdnosť miestnych komunikácií, chodní-
kov a verejných priestranstiev, úlohy obce s osobitným 
zreteľom na dopravné značenie na miestnych komuniká-
ciách a úlohy na úseku stavebného poriadku. Členovia 
komisie sa aktívne zapájali do návrhov riešení „skoro 
neriešiteľných“ problémov, ktoré nám zima zanechala 
napríklad v podobe množstva výtlkov a nerovností na 
miestnych komunikáciách. Náprava tohoto stavu spolu 
s obnovením vodorovného dopravného značenia – pre-
chody pre chodcov, deliace čary a ostatné upozornenia 
dôležité pre bezpečnú jazdu, bicyklovanie, či prechádz-
ku po obci, je finančne mimoriadne náročná. Členovia 
komisie tiež podali návrh na presmerovanie dopravy pre 
motorové vozidlá na jednosmernú premávku v uliciach 
Jánošíková, Budovateľská, Slovenská, vzhľadom na 
zvýšený počet a pohyb detí, ale aj na nárast osobných 
vozidiel a frekvenciu dopravy. K tomuto návrhu je po-
trebná široká verejná diskusia, najmä obyvateľov z do-
tknutých ulíc. Mnohí z nás si s radosťou a s láskou upra-
vujú a upratujú okolie svojho bydliska, predzáhradku 
a zametajú ulicu pred vlastným domom. K tejto iniciatíve 
sme vyzvali aj obyvateľov národnostnej menšiny, ktorú 
to budeme musieť naučiť a vysvetliť prečo v obci máme 
schválené Všeobecne záväzné nariadenia a čo sa stane 
s tými, ktorí ich vedome porušujú a neplnia. 

Komisia sa zaoberala aj rozpracovanými projektmi, 
ktoré sa v obci realizujú. Ide najmä revitalizáciu centrál-
nej časti obce, dokončenie výstavby chodníkov, ihriska 

pre korčuliarov, či obnovu malého parku. Členovia komi-
sie v rámci diskusie riešili aj problematiku chátrajúcich 
budov a domov v Palárikove, venovali sa bezpečnosti 
cestnej dopravy s možnosťou zriadenia svetelnej stop-
ky na Čikoch a zazneli aj ďalšie dobré podnety na rie-
šenie dopravnej situácie. Tieto si najnovšie budete môcť 
prečítať na oficiálnej webovej stránke Obecného úradu 
v Palárikove, kde budú zverejňované všetky dôležité in-
formácie zo života v našej obci, čo tiež komisia navrhla. 

Prijaté uznesenia a zápisnica z rokovania Komisie OZ 
pre VÚPD a VP bude predmetom rokovania Obecnej 
Rady a následne dňa 26. mája 2011 predmetom rokova-
nia Obecného Zastupiteľstva obce Palárikovo. Tešíme sa 
na spoluprácu so všetkými občanmi, ktorým záleží na 
tom ako naše Palárikovo vyzerá.

 Ing. Magdaléna Mellenová,
Členka Komisie OZ pre VÚP a VP
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„Stále je ťažko 
a smutno nám všetkým. 
Nič nie je také, aké 
bolo predtým. Čas ply-
nie ako tichej rieky 
prúd, kto Vás mal rád, 
nemôže zabudnúť. Tak 
ako voda svojim tokom 
plynie, krásna spo-
mienka na Vás nikdy 
nepominie.“

Dňa 26. marca 2011 sme si pripomenuli 
2. výročie od chvíle, kedy nás opustila 

naša drahá mamička, babička a prabička 

Veronika KISSOVÁ.
S láskou spomína celá rodina

Rokovanie Komisie OZ pre VÚPD a VP

Vážení spoluobčania!
V prvom rade sa chcem zmieniť o znovu sprevádzko-

vaní strelnice, ktorá bude slúžiť cvičným streľbám štát-
nej polície a obecným políciám. Individuálne streľby nie 
sú povolené. V prípade záujmu organizácií, je možné 
strielať po zmluvnej dohode spísanej na OcÚ, 
v Palárikove. Poplatky za užívanie strelnice sú uvedené 
vo VZN obce Palárikovo.

Dňa 15. 4. 2011 bola vykonaná preventívno-dopravná 
akcia. Kontrola bola zameraná na požívanie alkoholu 
pred jazdou a jazda pod vplyvom iných látok. Porušenia 
zákona boli riešené okamžite.

V poslednom období sa nám zdá, že vodiči autobusov 
a nákladných motorových vozidiel nerešpektujú zákazy 
na území obce. Páchatelia priestupku, ktorí budú zistení 
budú nahlásení na prevádzkáreň a bude voči nim vedené 
priestupkové konanie. Škodu, ktorú spôsobia svojím 
parkovaním, budú musieť uhradiť majiteľom. 

Pokračoval by som parkovaním pred ZŠ K.
Strmeňa, aj keď dopravným značením ulica nie je 
vybavená, je zarážajúce, že niektorí občania-vodiči 
aj po niekoľkonásobnom upozorňovaní zo strany 
príslušníkov obecnej polície neustále porušujú vy-
hlášku parkovaním na chodníku. Vybudovanie 
množstva parkovacích miest zrejme nestačí a bude-

me musieť otvoriť brány školy, aby niektorí jedinci 
mohli parkovať priamo pod schodami ZŠ. Z tohto 
dôvodu Vás chcem upozorniť, že počas mesiaca máj 
budú vykonané každodenné kontroly pred ZŠ. Na 
motorové vozidlá (MV) porušujúce vyhlášku bude 
namontované zariadenie na zabránenie odjazdu MV 
(tzv.papuča). Podľa vyhlášky je parkovanie na chod-
níku dovolené iba vtedy, keď parkovanie upravuje 
dopravná značka.

Pálenie a zadymovanie - aj keď je pokles porušujú-
cich toto nariadenie, z času na čas sa objavia občania, 
ktorí svojím konaním otravujú svojich susedov a ostat-
ných občanov. Upozorňujeme, že akékoľvek pálenie, 
vypaľovanie a zakladanie otvoreného ohňa v záhrade, 
na dvore, alebo vo voľnej prírode je zakázané. 

Vážení spoluobčania, touto cestou sa Vám chcem 
poďakovať za spoluprácu v roku 2010 a verím, že spo-
ločne budeme vedieť zabraňovať ničeniu majetku obce, 
konaniu niektorých občanov a iným, zákon porušujúcim 
javom v obci – ĎAKUJEM. 

Tel.:  0905 383 096, 
email: obecpolicia@zoznam.sk

 Alexander Turan, 
náčelník ObP

Obecná polícia informuje

SpomínameSpomíname

V mesiaci marec 2011
životné jubileum oslávili:
75 rokov

Alžbeta Mančíková
80 rokov:

Jozefína Bilicová
Mária Viteková
Júlia Hlavačková
V mesiaci apríl 2011

životné jubileum oslávili:
70 rokov:

Oľga Matušková
Zuzana Palacková
Mária Tomšíková
Jolana Lacková

75 rokov:
Vlasta Vidová
Helena Kovačiková

80 rokov:
Božena Juríková

85 rokov:
Magdaléna Režňáková

Narodili sa:
Sabina Farkašová

Roberta Droppanová
Lukáš Vančo

Bianka Zálešáková
Elizabeth Noemi 

Markuseková
Darianna Barusová

Alex Čvirik
Martina Lakatosová

Darren Sebastian Marko
Terézia Hrubá
Filip Hlozák
Alex Svitek

Damian Droppan
Sebastian Ježo
Radim Rusnák
Cyril Bernát
Ján Mlatec

Rozlúčili sme sa:
Magdaléna Chovancová 73-ročná
Milan Zimmel 48-ročný
Matilda Hrubá 84-ročná
Jozef Mančík 78-ročný
Elena Ballayová 82-ročná
Ružena Bujačková 80-ročná

Mária Viteková,
matrikárka Ocú

Tomáš 
Krásny 

Agneša 
Turbačová–

Uzavreli
manželstvo:

SPOLOÈENSKÁ 
RUBRIKA
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Na pozvanie starostu Zubří sa 8. apríla 
uskutočnila prvá oficiálna návšteva nášho 
partnerského mesta. Delegáciu Palárikova 
tvorili starosta obce, zástupca starostu Ing. Vít 
Drgon, poslanci PaedDr. Miroslava Tóthová 
a Jaroslav Bujaček. Na pôde Mestského úradu 
Zubří nás privítali starosta mesta Jiří Randus, 
místostarostka Mgr. Alena Dobšová a tajomník 
Bc. Tomáš Jochec. 

I keď išlo o prvé oficiálne stretnutie no-
vozvolených predstaviteľov oboch samospráv, 
rokovanie sa nieslo v pracovnom duchu. V úvo-
de starostovia zhodnotili doterajšiu vyše desať-
ročnú spoluprácu, informovali sa navzájom 
o aktuálnych úlohách oboch samospráv i prob-
lémoch, s ktorými sa v nových politických 
i ekonomických podmienkach boria. Čo sa týka 
samotnej spolupráce, tá sa v uplynulých rokoch 
úspešne rozvíjala a obaja starostovia vyjadrili 
presvedčenie, že môže byť v budúcnosti ešte 
intenzívnejšia. Nasvedčuje tomu aj záujem ob-
čianskych združení a spoločenských organizá-
cií v Zubří i v Palárikove rozširovať vzájomné 
kontakty i spoločné aktivity. Jednou z nich bude 
v tomto roku aj podujatie športového charakte-
ru s neformálnym názvom, Deň palárikovského 
futbalu v Zubří. Uskutoční sa 25. júna a plánu-
jeme vyslať tri naše reprezentácie. A-mužstvo, 
prípravku a ak sa podarí aj starých pánov, palá-

rikovských Old boys. Podrobnosti celej akcie 
rozoberala s partnermi šéfka našej športovej 
komisie Dr. Mirka Tóthová, ktorá sa živo za-
ujímala aj o možnostiach kontaktov v iných 
športoch, napríklad v ľahkej atletike. Konkrét-
nu podobu dostáva aj spolupráca poľovníckych 
združení Zubří a Palárikova. Hospodár poľov-
níckeho združenia Bažant – Jaroslav Bujaček 
podrobne hovoril o možných spoločných ak-
tivitách s poslancom mestského zastupiteľstva 
a hospodárom zubřanského „mysliveckého“ 
združenia Milanom Zemanom. Musím pove-
dať, že pri počúvaní ich zanietenej a skoro ve-
deckej dišputy o poľovníctve, ochrane prírody 
a starostlivosti o zver a chotár, sa z ostatných 
účastníkov stretnutia stali iba štatisti. Pravda 
až na Víta Drgona, tiež aktívneho poľovníka 
a znalca tejto problematiky. Výsledkom ich 
rozhovoru bolo vyjadrenie záujmu stretávať sa 
a vymieňať si skúsenosti priamo vo svojich do-
mácich poľovných revíroch, ktoré majú približ-
ne rovnakú rozlohu - 1600 hektárov. 

Po rokovaniach pokračoval program pre-
hliadkou mesta. Všimli sme si, že podobne 
ako u nás aj Zubřania intenzívne pracujú na 
protipovodňových opatreniach. Zatiaľ čo my 
sa v prvom rade snažíme o odvedenie vôd 
z intravilánu obce, v Zubří sa snažia skrotiť 
dravý Hodorfský potok, ktorý začal podmývať 

ploty okolitých záhrad, ba aj základy domov. 
Prezreli sme si športové haly mesta a najmä 
nový športový areál, ktorý vyrástol vedľa 
základnej školy. Ide o dielo výnimočné 
v rámci kraja. Niekoľko veľkých ihrísk 
s umelou trávou, tenisové ihrisko, tartanová 
dráha, rôzne posiľňovacie stroje okolo celého 
areálu, skýtajú všestranné športové vyžitie 
pre veľkých i malých. A Zubřania majú šport 
radi. Vo všetkých športových halách bolo plno 
a napriek chladnému počasiu nadšenci, vrátane 
pána učiteľa telocviku, využívali nový športový 
areál. Dr. Bernard Roštecký

starosta obce

Dnes, keď píšem tieto riadky pre vás, milí Palárikovčania, je 
21. apríla. Je Zelený štvrtok a ja som sa práve vrátil z nitrianskej 
katedrály, kde som aj po deviatich rokoch svojho kňazstva sľúbil 
Bohu a nášmu biskupovi, že stále chcem byť kňazom. Je to pre 
nás kňazov veľký deň, hoci sa, paradoxne, cítime pri pohľade na 
taký obrovský záväzok: pravdivo sprostredkovávať Krista, celkom 
maličkí. Ale tento deň je spojený aj s dvoma inými udalosťami: 
v Mexiku sa v roku 1915 narodil herec Anthony Quinn a v roku 
1990, práve v tento deň, prvý raz zavítal do našej vlasti pápež Ján 
Pavol II. Prečo som zo širokej škály udalostí vybral práve tieto 
dve? V roku 1968 natočil režisér M. Anderson film s názvom V to-
pánkach Rybára. V ňom bol ukrajinský kardinál Cyril Lakota, 
ktorého vynikajúco stvárnil práve Anthony Quinn, zvolený za 
pápeža a stal sa poslom mieru, jednoduchosti, ľudskosti a hlbo-
kej viery pre celý svet. O desať rokov neskôr sa tento „prorocký“ 
film stal skutočnosťou: v roku 1978 sa stal pápežom Slovan: kar-
dinál Karol Wojtyla a priniesol svetu mier, ľudskosť a hlbokú 
vieru. Všetci s tým súhlasia. Preto o desať dní, 1. mája 2011, bude 
tento Boží služobník vyhlásený za blahoslaveného. Cirkev o ňom 
vysloví kvalifikovanú mienku: na základe všetkého, čo tento muž 
na svete urobil a povedal, Sme jednoznačne presvedčení, že je 
u Krista v nebi. Preto sa práve dnes chcem zamyslieť nad význa-
mom pápeža. Kto to je? A na čo je ho vlastne treba?

Proti mienke mnohých povrchných „znalcov“ cirkevnej náuky, 
ktorí zasvätene diskutujú na internetových fórach a bezostyšne 
očierňujú Cirkev, pričom často ani netušia, o čom vlastne hovo-
ria, treba povedať, že pápež nie je hlavou cirkvi. Na túto otázku 
dal odpoveď už svätý Pavol, keď vo svojom Liste Kolosanom píše: 
„Kristus je hlavou tela – cirkvi.“ Kto všetko ale patrí do tejto 
Kristovej cirkvi, to vie iba Kristus a nám to neprezradí, pretože to 
vedieť nepotrebujeme. O niektorých ľuďoch vieme s istotou, že 
tam sú. Tí sú aj vyhlásení za svätých. O väčšine ľudí to však ne-
vieme. Preto je tu na zemi hlavou katolíckej cirkvi pápež, ktorého 

úlohou je zabezpečiť, aby sa každý človek (gr. kat’holos – kato-
lícky = pre každého) mohol stať členom Kristovej cirkvi. Ale aby 
to človek dosiahol, musí najskôr vedieť, kto je Ježiš Kristus. 
Odpovedí je mnoho. Židovstvo tvrdí, že je to falošný prorok 
a zvodca. Islam tvrdí, že je jedným z mnohých prorokov čo boli 
pred Mohammedom. A mnohé ďalšie náboženské skupiny 
o ňom tvrdia to i ono. Kto má pravdu? Je to ako keď v neznámom 
meste hľadáte priateľa a mnohí vám povedia, kde býva. Ale keď 
tam zazvoníte, otvorí vám niekto úplne cudzí. Možno sa vám to 
už stalo. A aby sa to nestalo aj s Kristom, aby sme ho nehľadali 
na „nesprávnej adrese“, máme v Katolíckej cirkvi pápeža. 
Evanjeliá totiž svedčia, že práve apoštol Peter, povolaním rybár, 
bol prítomný pri všetkých dôležitých udalostiach Ježišovho živo-
ta: nájdeme ho aj v príbehu Ježišovho umučenia (najskôr Ježiša 
zaprie a potom to oplače) a svätý Pavol tvrdí, že keď Ježiš vstal 
z mŕtvych, prvému sa zjavil práve Petrovi. Má preto zmysel tvrdiť, 
že Peter poznal Ježiša najlepšie. On celý tento príbeh o Kristovi 
odovzdal medzi inými aj svojmu priateľovi Línovi, ten zasa 
Anaklétovi, ten Klementovi a tak ďalej. Tak vznikol úrad pápeža. 
Preto aj dnes máme istotu, že ten, čo kráča v topánkach rybára, 
vie presne, aký je Ježiš. Vie nám neomylne povedať, kde býva 
a my neriskujeme, že keď zájdeme na tú adresu, otvorí nám 
niekto iný. Preto je úrad pápeža pre katolícku cirkev taký dôle-
žitý. Prečo je teda pápež hlavou katolíckej cirkvi? Lebo on vie. 
A vie to stopercentne správne. Preto sú všetci katolíci viazaní 
poslušnosťou voči nemu, aby neomylne našli Krista a mohli sa 
stať členmi Kristovej cirkvi. Tohoto Krista: umučeného, pochova-
ného a vzkrieseného sa na Veľkú noc chystáme sláviť aj v našom 
kostole. A budeme to robiť stopercentne pravdivo, lebo to bude-
me robiť v súlade s pápežom. Prajem vám všetkým hlboký záži-
tok z tohtoročnej Veľkej noci.

 Róbert Horka, 
správca farnosti

V topánkach rybáraV topánkach rybára

Oficiálna návšteva nášho partnerského mesta
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Túto otázku ste si už položili mnohokrát. Odpoveď je veľmi jed-
noduchá. V mesiaci marec sa narodil a zomrel zberateľ a potul-
ný predavač kníh Matej Hrebenda. Staral sa o osvetu, vzdelanosť 
a nesmierne miloval knihy. Veľmi rád ich čítal napriek tomu, že 
trpel zrakovou chybou. Keďže nevidel, o to radšej počúval. Chodil 
od domu k domu a prosil ľudí, aby mu čítali. V štrnástich rokoch 
začal písať poéziu pre jednoduchých mládencov, aby ich mohli ve-
novať svojim milým. Hrebenda prešiel celé Slovensko, 
Čechy aj tzv. Dolnú Zem. Predával knihy, vymieňal sta-
ré knihy za nové. Za svoj prínos k šíreniu literatúry ho 
v roku 1980 vyhlásili za jubilanta UNESCO. Bolo to pri 
príležitosti stého výročia jeho smrti.

Knižnice sú pokračovateľmi jeho tradície. Ponúkajú 
knihy rôzneho žánru. Naša knižnica má bohaté žánrové 
zastúpenie. Dobre je zapísaná v povedomí našich čita-
teľov. Aktívne ju využívajú a čerpajú z nej. Prežiť čas 
s pútavou a zaujímavou knihou je jeden z najlepších 
spôsobov, ako tráviť svoj voľný čas a tiež sa aj duševne 
obohatiť. Vzťah ku knihám si treba pestovať už od det-
stva. Od čítania závisí úroveň vzdelanosti a kultúrnos-
ti národa. Čítanie pomáha rozvíjať fantáziu a tvorivé 
schopnosti. K tomu prispievajú aj podujatia organizo-
vané v našej knižnici počas mesiaca MAREC.

Pre našich najmenších sme pripravili recitačné do-

poludnie pod názvom JARNÉ PREBUDENIE. Zúčastnili sa ho 
všetky deti ktoré navštevujú našu materskú škôlku. Deti recitova-
li, spievali na javisku. Bol to pre nich určite veľký zážitok, keď 
sa z nich na chvíľu stali umelci. Publikum bolo vynikajúce a po-
tleskom nešetrilo. Bodkou za vystúpením bola sladká odmena.

Naši najmladší žiaci I.a, I.b triedy sa slávnostne zapísali za čle-
nov knižnice. Stali sa z nich plnohodnotní čitatelia našej knižnice. 
Tento deň im bude dlho pripomínať encyklopédia o povolaniach, 
ktoré dostala každá trieda darom od knižnice. Predpoludnie sme 
si obohatili rozprávkami, pripomenuli sme si Pavla Dobšinského 
a jeho tvorbu. Zavŕšením predpoludnia bola súťaž HÁDAJ SO 
MNOU a sladká odmena v podobe keksíka.

Žiaci II.a, II.b triedy strávili krásne a pútavé dopoludnie vo veľ-
kej sále pri výstave kníh, súťaži o Danke a Janke, putovali svetom 
rozprávok a hádaniek. Oni tiež si zaslúžili sladkú odmenu. 

Tretiaci súťažili o knihe KEĎ PÔJDEŠ HOROU. Otázky boli 

zamerané na prírodu, hlavné znaky stromov, ich plody, využitie, 
ochranu prírody. Deti mali bohaté vedomosti o prírode.Bolo vi-
dieť, že majú vzťah k ochrane a zveľaďovaniu prostredia, v kto-
rom žijú. Medzi súťažami mali tzv. keksíkovú prestávku.

Žiaci štvrtého ročníka si zmerali svoje vedomosti z knihy o JU-
NÁCKEJ PASOVAČKE. Všetci mali vynikajúce vedomosti, 
a preto si všetci zaslúžili odmenu.

Žiaci piatej a, piatej b triedy si navzájom zmerali ve-
domosti o literatúre. Zistili, aké ťažké je správne polo-
žiť otázku aby na ňu dostali jednoznačnú a hlavne tú 
správnu odpoveď. Sladkej odmene sa veľmi potešili.

Šiestaci súťažili o poviedkach zo života detí. Pripo-
menuli si autorov, ich tvorbu, hlavných predstaviteľov 
v podobe otázok, ktoré si vytvorili jednotlivé skupiny 
medzi sebou. Príjemné predpoludnie strávili v družnej 
besede a pri sladkej odmene.

Vytváranie kvízových otázok si vyskúšali aj žiaci 
siedmeho až deviateho ročníka. Otázky boli zamerané 
na tvorbu spisovateľov, na literárne žánre a na Dobšin-
ského rozprávky. Taktiež sa zúčastnili exkurzie v kniž-
nici. Zaujímalo ich triedenie, ukladanie fondu. Veľmi 
živo diskutovali a zapájali sa do besedy.

Verím, že týmito podujatiami prispela aj naša knižni-
ca k šíreniu literatúry a stali sme sa dobrými nasledov-

níkmi Mateja Hrebendu. Mária Slažanská, ved. knižnice

Prečo práve marec patrí knihám?Prečo práve marec patrí knihám?

ĎAKUJEME
Aj v tomto roku sa tešíme knižným darom od našich obyvateľov 
a čitateľov, ktorí obohacujú fond našej knižnice. Je ich veľa, no nie 
všetci dajú súhlas na zverejnenie svojho mena, preto spomeniem aspoň 
niektoré:

Ján Šimko, Milan Bršel, Tomáš Záhorský, 
rodina Markuseková, rodina Violová...

Sme im vďační a srdečne ďakujeme. Veríme, že budú mať mnoho ďal-
ších nasledovníkov. 

 Mária Slažanská, 
ved. knižnice

Knižnica ďakuje
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Keď ti je smutno: tancuj! Tanec slzy vysuší.
Keď sa hneváš: tancuj! Pri tanci myšlienky na zlobu miznú.
Keď ti je dobre: tancuj! Aby ti bolo ešte lepšie.
Tanec je komunikácia medzi telom a dušou. Vyjadruje to, na čo slová 

nestačia.
Tanec odhaľuje tajomno, ktoré hudba skrýva.
Tanec siaha na svet snov. Je to cesta, na ktorej sa spájame s hlbšou 

úrovňou vedomia.
Týmito slovami, prevzatými z citátov, by sa dal stručne charakteri-

zovať 8. apríl 2011, kedy sa v Dome kultúry v Palárikove uskutočnil 5. 
ročník prehliadky amatérskych tanečných súborov. 

V skutočnosti ide o veľmi vydarenú a distingvovanú akciu, pri ktorej 
sa mladí ľudia dorozumievajú hlavne prostredníctvom tanca, pričom ve-
kové a rečové rozdiely nehrajú žiadnu rolu. To, že sa tanečnej prehliadky 
zúčastňujú amatérske súbory, nič nemení na fakte, že úroveň tohto podu-
jatia z roka na rok stúpa a to nielen po organizačnej stránke, ale i tanečné 
choreografie a samotné prevedenie jednotlivých tancov sú stále na vyššej 
úrovni. Nás, pracovníkov domu kultúry ako hlavných organizátorov celé-

ho podujatia, veľmi teší fakt, že zo strany oslovených základných škôl z 
celého regiónu je veľký záujem o takýto druh kultúrneho stretávania sa.

Dôkazom bolo 18 odtancovaných choreografií rôzneho žánrového 
zamerania (spoločenský tanec, scénický tanec, ľudový maďarský, ľu-
dový írsky, disco tanec, moderný tanec, mažoretky) tanečnými súbor-
mi STARS, SMILE - ZŠ Tvrdošovce, SLNEČNICE, HVIEZDIČKY, 

ŠMOLKOVIA – ZŠ Palárikovo, ČALAMÁDA- ZŠ Nesvady, MLADÉ 
MAŽORETKY – ZŠ Hul, MARGARÉTA – ZŠ Kolárovo, KAMÉLIE, 
PLATAN – ZŠ Komjatice, DOMINO – ZŠ Dedinka, AZANAS stred. a 
star. sk. – DK Palárikovo a v neposlednom rade veľmi priateľská a uvoľ-
nená atmosféra počas celého podujatia, kedy si všetci účinkujúci navzá-
jom vyjadrovali podporu potleskom a spoločná voľná zábava v závere 
podujatia, kde mali pani učiteľky skutočne problém medzi zabávajúcim 
sa davom detí nájsť - „tých svojich“.

Veľmi ťažko sa mi prenášajú emócie z tohto krásne prežitého dňa do 
slovných spojení, pretože pravdivosť a váhu týchto slov môžu posúdiť 
iba tí, ktorí tam skutočne boli. Ja len s potešením môžem konštatovať, že 
ak nám to zdravie a okolnosti dovolia, tak budúcoročnú tanečnú prehliad-
ku sprístupníme aj verejnosti.

Erika Galbavá

ZO ŽIVOTA DKZO ŽIVOTA DK
5. ročník prehliadky amatérskych tanečných súborov

Poďakovanie
3. apríla 2011 sa v Dome kul-
túry konala „Výročná členská 
schôdza“, tentokrát však ozvlášt-
nená krásnym kultúrnym progra-
mom, o ktorý sa pričinili deti zo 
ZŠ K. Strmeňa v Palárikove. Pod 
vedením p. uč. Mgr. Evy Dubco-
vej  vystúpili s veľmi poučným 
divadielkom zameraným na eko-
lógiu. Touto cestou sprostred-
kovane vyjadrujeme poďako-
vanie Evičke Dubcovej, členke 
ZZ, za milé spestrenie výročnej 
schôdze.

V mene Ľ. Košíkovej, preds. ZZ
E. Galbavá

pri príležitosti MDD pripravujeme pre deti 
detské divadelné predstavenie 

Hrdopýška v medvedej koži 
divadielko odohráme 31. 5. 2011 
deťom zo ZŠ a MŠ v Palárikove

Bližšie informácie poskytneme 
prostredníctvom miestneho rozhlasu.
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Aj v mesiacoch marec, apríl stále prebieha zatepľovanie domu kultúry.
 2. 3. 2011 odovzdanie novej svadobnej siene do prevádzky
14. 3. 2011  Výročná členská schôdza JD - sprievodný kultúrny 

program detí z krúžkov DK Palárikovo
 Výstava „Z tvorby seniorov“
15. 3. 2011 Slávnostný zápis prváčikov za členov knižnice
16. 3. 2011  „Cestou rozprávky“ pri príležitosti výročia P. Dobšinského 

literárna súťaž pre žiakov 1. ročníka ZŠ
16. 3. - 8. 4.  Výstava „Jarné prebudenie“ (veľkonočné dekorácie 

vyhotovili M. Jančárová, V. Sedlárová, M. Slažanská, 
L. Slažanská, Ľ. Košíková, M. Ščibrániová a deti z výtvar-
ného krúžku DK Palárikovo

17. 3. 2011 „Danka a Janka“ – literárna súťaž pre žiakov 2. Ročníka ZŠ
21. 3. 2011 Recitačné dopoludnie pre deti z MŠ v Palárikove
23. 3. 2011 „Junácka pasovačka“ – lit. kvíz pre žiakov 4. roč. ZŠ 
24. 3. 2011 „Keď pôjdeš horou“ – literárny kvíz pre žiakov 3.roč. ZŠ
25. 3. 2011  Slávnostné posedenie učiteľov pri príležitosti Dňa učiteľov – 

sprievodný kultúrny program detí zo ZŠ K. Strmeňa v Palárikove
26. 3. 2011 Slávnostné uvítanie najmladších občiankov Palárikova
29. 3. 2011 Páračky – JD

29. 3. 2011 „Poviedky zo života detí“ kvíz pre žiakov 6. roč. ZŠ
  3. 4. 2011  Výročná členská schôdza ZZ – sprievodný kultúrny program 

detí zo ZŠ v Palárikove pod vedením Mgr. E. Dubcovej
4. 4. - 15. 4.  Skupinové vzdelávanie v projekte „Dokážem to“- počíta-

čový kurz pre nezamestnaných
  6. 4. 2011  Súťaž o poviedkach s tematikou mladých ľudí – pre žia-

kov 9. roč. ZŠ
  7. 4. 2011 Literárna súťaž pre žiakov 5.roč. ZŠ
11. 4. - 15. 4.  Tvorivé dielne – predveľkonočné popoludnia a pri príleži-

tosti Dňa zeme –tvorba z odpadových surovín Veľkoplošný 
veľkonočný kohút, veľkonočné vajce, krajinky...

11. 4. 2011 Predaj obuvi
14. 4. 2011 Literárny kvíz pre žiakov 7. roč. ZŠ 
15. 4. 2011 Sobáš
18. 4. - 22. 4.  Výstava prác z odpadových surovín- pri príležitosti Dňa zeme
29. 4. 2011 Stavanie mája

Okrem zverejnených akcíí v DK v popoludňajších hodinách počas celého 
týždňa prebieha krúžková činnosť, vo večerných hodinách sa uskutočňu-
jú nácviky ochotníckeho divadla, cez víkend je v činnosti hudobný kurz.

V mesiacoch marec-apríl 2011 sa v dome kultúry uskutočnilo...

PRIPRAVUJEME
Pri príležitosti znovuotvorenia

KLUBU PRE RODIČOV A DETIKLUBU PRE RODIČOV A DETI
A pri príležitosti Dňa matiek

srdečne pozývame všetky mamičky so svojimi ratolesťami, 
dňa 11. mája 2011

do Domu kultúry v Palárikove 

NA BÁBKOVÉ DIVADIELKONA BÁBKOVÉ DIVADIELKO
PRE NAJMENŠÍCHPRE NAJMENŠÍCH

PozvánkaPozvánka
Dňa 1. 6. 2011 sa o 11-tej hodine uskutoční 
1. ročník súťažného dopoludnia pre deti 

z príležitosti MDD pod názvom 

ROZPRÁVKOVÉ DOPOLUDNIE 
Podujatie usporiadajú Hospic Sv. Františka 

z Assisi a Dom kultúry Palárikovo
v areáli Hospicu Sv.Františka z Assisi.

Deti i rodičia sú srdečne vítaní.
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Deň narcisov 
Číslo sedem sa stalo 15. apríla 2011 symbolickým pre našu školu, 

lebo práve siedmykrát sa žiaci našej základnej školy vybrali do ulíc 
Palárikova v rámci Dňa narcisov. Na Slovensku sa táto zbierka usku-
točnila ako jedna z aktivít Ligy proti rakovine už pätnásty raz.

Pani učiteľka Zuzana Gulbišová, ktorá mala na starosti priebeh 
celého dňa, rozdelila žiakov do šiestich skupín. Jedna zostala v škole 
a ostatné sa roztrúsili povonku. S každou skupinkou išiel jeden dospe-
lý študent. Počasie zo začiatku nevyzeralo veľmi sľubne, no neskôr sa 
celkom vylepšilo. Možno aj preto boli ľudia ochotnejší a s radosťou 
prispievali peňažnými darmi pre chorých ľudí na rakovinu. Naša ško-
la vyzbierala peknú sumu 783,32 €, ktoré pomôžu určite ich liečbe.

Tento deň dokazuje, že ľudia súcitia s tými, čo to najviac potrebujú, 
a sú ochotní siahnuť aj do svojich peňaženiek.

Kristína Chovancová, 9.A

Deň Zeme a krásne mandoly 
opäť na našej škole
18. apríla sme si na našej škole pripomenuli Deň Zeme. Aj napriek 

tomu, že tento medzinárodný deň je až 22. Apríla, pani učiteľky ho 
museli kvôli prázdninám preložiť. Zapojila sa celá škola, pričom 

1. a 2. stupeň do-
stali rôzne zábav-
né, ale aj náučné 
úlohy, ktoré sa 
týkali našej pla-
néty. Učitelia ich 
pripravili formou 
v e d o m o s t n ý c h 
súťaží a rôznych 
hier. Deti z prvé-
ho stupňa čakalo 
eko-divadie lko 
Lesná škôlka, 
súťaž v triedení 

odpadu a nakoniec mohli napísať želanie, ktoré by prospelo našej 
Zemi. Jednotlivé triedy zostavili krásne farebné mandoly s rôznymi 
motívami.

Druhý stupeň to mal o trošku náročnejšie. Žiakov čakalo šesť 
stanovíšť, ktoré pripravili vyučujúce podľa predmetov. Na každom 
stanovišti mohli triedy získať maximálny počet bodov 10. Jedno 
z najnáročnejších stanovíšť bolo v telocvični. Z každej triedy boli 
vybraní žiaci, ktorí mali za úlohu poskladať z vrchnákov mandoly 
s motívom Dňa Zeme. Všetky boli krásne, ale prvé miesto si zaslúžila 
jednoznačne 9.A. Na celkovom 1. mieste po zrátaní bodov z každej 
aktivity sa umiestnila 6.A, na 2. mieste 9. A a 3. miesto si vybojovali 
nováčikovia z 5. A.

Na konci sa udeľovali aj rôzne iné ceny. Napríklad cenu za prvé 
miesto ,,Najkrajšia eko-básnička“ získala 8.A.

A za všetko úžasné, čím žiaci prispeli ku Dňu Zeme, si zaslúžili od 
svojej pani učiteľky chutnú sladkú odmenu.

Paulína Kitková a Petra Kovácsová

ZO ŽIVOTA ŠKOLYZO ŽIVOTA ŠKOLY

Poďakovanie sponzorom!
Základná škola s MŠ K. Strmeňa ďakuje týmto sponzorom:

Bc. Branislavovi Bízikovi 
za fi nančný dar na cestovné žiakom reprezentujúcim ZŠ 

na krajskom kole Florbal-cupu,

Ing. Vítovi Drgonovi 
za nakúpenie fl orbalovej výstroje žiakom,

Mgr. Erike Bršelovej 
za nakúpenie audiovizuálnej techniky na ZŠ,

Marekovi Tomšíkovi 
za materiálnu pomoc pri renovácii Izby K. Strmeňa.

Žiaci opäť zbierali papier
Druhý aprílový týždeň od 11. 4. – do 15. 4. sa na našej škole konal 

zber papiera. Počas tohto zberu sa našim žiakom výnimočne darilo. 
Žiaci 1.-9. ročníka ho poctivo nosili celý týždeň. Dokopy sa vyzbie-
ralo 17.175,5 kg papiera. Prvé miesto obhájila trieda 6.A. Podarilo 
sa im nazbierať úctyhodných 2.028,5 kg papiera. Na druhom mieste 
sa umiestnila 7.A, ktorá vyzbierala 1.558,5 kg papiera. Tretie miesto 
si zaslúžila 2.A trieda s počtom 1.324 kilogramov. Najviac papiera 
priniesli žiačky: Nikoleta Ištenešová zo 6.A, Andrea Pondelová zo 
7.A a Nikola Berkešová z 2.A Barbora Remeňová 8.B

Úspešné olympiády
Ani tento rok naši žiaci nezaháľali a zúčastnili sa na rôznych pred-

metových olympiádach. O tom, že niečo dokážu nás presvedčili naj-
mä úspechmi na olympiádach z matematiky a z biológie.Matematická 
olympiáda sa konala 6. 4. 2011 v Nových Zámkoch. D. Špányik 
z 8.A sa cez náročné matematické úlohy dostal na 8. miesto a na 12. 
mieste skončila K. Kucharová z 8.B. Z mladších žiakov bola úspeš-
nou riešiteľkou matematickej olympiády E. Kodadová z 5.A na 19. 
mieste. Na biologickej olympiáde, ktorá sa konala 11. 2. tiež v NZ, 
nás reprezentovala z projektovej časti K.Kucharová, ktorá si odtiaľ 
odniesla pekné 8. miesto. Z teoreticko-praktickej časti nás na tejto 
olympiáde reprezentovali B. Remeňová a L. Markusková z 8.B triedy. 
Úspešné boli obidve. Lucia obsadila krásne 1. miesto a postúpila na 
krajské kolo do Nitry, kde napokon úspešne skončila na 14. mieste.

Našim skvelým reprezentantom gratulujeme k úspechom a prajeme 
ešte mnoho ďalších úspechov aj nabudúce. Jana Španírová, 7.B
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Hviezdoslavov Kubín 
Hviezdoslavov Kubín je najstaršou a najprestížnejšou súťažou 

v oblasti umeleckého prednesu a divadiel poézie na Slovensku. 
Recitátori svojím repertoárom a interpretáciou hlbšie spoznávajú 
literárne hodnoty a zoznamujú s nimi užšiu verejnosť.

Jednotlivé stupne prehliadky rozširujú a prehlbujú v súťažiacich 
literárne poznanie, tvorivosť, kultivujú ich jazyk, reč, zmysel pre ryt-
mus, pestujú vzťah k slovu ako kultúrnej a umeleckej hodnote. Súťaž 
sa koná každý rok. Vyhlasovateľmi súťaže sú Ministerstvo kultúry SR 
a z jeho poverenia Národné osvetové centrum a Ministerstvo školstva 
SR. Odborným garantom celej súťaže je Národné osvetové centrum.

Našu školu, ZŠ Karola Strmeňa, v umeleckom prednese detí v I. 
kategórii, 2.-4. triedy základných škôl na obvodnom kole úspeš-
ne reprezentovali Kristína Hoľková (4.A), ktorá získala 2. miesto 
a Bronislava Címerová (2.A), ktorá získala čestné uznanie poroty.

Obom recitátorkám blahoželáme!
PaedDr. Adela Melišeková Dojčanová

Plavecký výcvik 
Aj v tomto školskom roku sme sa vybrali spolu s triednou pani 

učiteľkou A. Jančárovou na plavecký výcvik do Dvorov nad Žitavou. 
Chodili sme tam celý týždeň od 6. apríla do 12. apríla 2011. Plávať 
nás učili dvaja tréneri. Zo začiatku pár detí nevedelo plávať, no 
niektorým to išlo veľmi dobre. Po skončení plaveckého výcviku 
všetkých 24 detí preplávalo celý bazén. Za odmenu dostali ocenenie. 
Touto cestu chcem v mene celej triedy IV.A t poďakovať Obecnému 
úradu v Palárikove, ktorý nám opäť umožnil absolvovať tento kurz. 

Kristína Hoľková, 4.AĎAKUJEME
ĎAKUJEME občanom Palárikova, ktorí darovali 

na výsadbu našej obce rôzne dreviny, kry a kvety:
Peter Šipeky – sadenice vtáčieho zobu, 

ktoré budú použité na dosadbu živých plotov v obci 
a pri revitalizácii športoviska

Štefan Dragúň – jedličky, ktoré použijeme 
na dosadbu už existujúcich parčíkov

Jaroslav Bujaček – smrekovec opadavý, 
borovica sosna, borovica čierna, smrek obyčajný. 

Tieto budú použité na dosadenie 
vypílených stromov v obci.

Karol Markusek – letničky 
na výsadbu kvetinových záhonov.

Technické služby Palárikovo

Testovanie 9
9. marca 2011 sa uskutočnilo na všetkých základných školách na 

Slovensku Testovanie 9.
Okrem jedného žiaka sa ho zúčastnili všetci žiaci deviateho ročníka 

našej základnej školy. Boli rozdelení do dvoch učební a pripravení po 
niekoľkomesačnom opakovaní zvládnuť dva testy: z matematiky a zo 
slovenského jazyka. Podľa výsledkov, ktoré boli zatiaľ uverejnené iba 
na internete, naši žiaci presiahli celoslovenský priemer v oboch pred-
metoch. Dosiahnutými percentami (nad 90 %) sa medzi najlepších 
v matematike zaradili žiaci z 9.B: P. Očadlík, R. Packan, V. Podbehlá 
a zo slovenského jazyka mali najvyššie percentá (90 %) žiaci z 9.A: 
K. Chovancová a L. Remeň.

Žiaci si môžu konečne vydýchnuť a tešiť sa na stredné školy, kde je 
už väčšina z nich prijatá bez prijímacích pohovorov.

Mgr. Slavomíra Belanová

Deň pre Máriu Chovancovú
Regionálna výchova je dôležitou súčasťou výchovy detí a mládeže. 

Vedie ich k poznaniu svojho regiónu, jeho tradícií, zvykov a poznaniu 
jeho významných osobností.

Pani učiteľka Mária Chovancová rod. Baďurová (*1938 - † 2009) 
počas života svojou pedagogickou prácou, tvorbou pre deti a šírením 
výchovných, rodinných a kultúrnych hodnôt bola vzorným príkladom 
svojmu okoliu. Celý život sa venovala vyučovaniu detí a mládeže a s 
láskou odovzdávala vedomosti zo slovenčiny, ruštiny a náboženskej 
výchovy. Práve na hodinách náboženskej výchovy učila deti a mládež 
chápať kresťanské hodnoty.

Vydala básnické zbierky pre deti: Kde slniečko spáva, Vezmi ma za 
rúčky, Abecedou k Bohu, Nebeský dar, Môj anjel strážny, Môj priateľ 
Ježiš. Vyšla jej i publikácia pre študujúcu mládež Karol Strmeň, živo-
topis rodáka, a próza Sýkorienka.

Dňa 1. apríla 2011 sme si na škole so žiakmi 1. stupňa v rámci 
Regionálnej výchovy (RV) pripravili pásmo o Márii Chovancovej, jej 
živote a diele. Situovali sme tento deň na sklonku marca práve z prí-
ležitosti uplynulého Dňa učiteľov, keďže pani učiteľka Chovancová 
bola i významnou a láskavou učiteľkou.

V tento slávnostný deň si žiaci tretieho ročníka pripravili básne 
Márie Chovancovej z jej jednotlivých zbierok, aby emočne popretká-
vali prezentáciu, ktorá prebehla v školskej klubovni. Deti boli obozná-
mené s fotografiami a faktami z jej života a diela. Prezreli si knižočky 
z tvorby našej rodáčky a v závere spoločne recitovali jej básne. Každá 
trieda si po literárnom pásme a prezentácii  pripravila projekt z tvorby 
Márie Chovancovej. Jednotlivé práce sú inštalované na nástenke RV.

Prečo sú projekty plné srdiečok a kvetov si už pozorný čitateľ a 
každý Palárikovčan, ktorý pani učiteľku Chovancovú poznal, domyslí 
sám... Je iba málo takých, ktorí by svojou obetavosťou a konaním 
dobra dávali iným nádej. PaedDr. Adela Melišeková Dojčanová

koordinátorka RV pre 1.st.

Matematický klokan
Matematický klokan je medzinárodná matematická súťaž pre žia-

kov základných a stredných škôl. Vyhlasovateľom súťaže je Asociácia 
Kangourou sans frontiéres so sídlom v Paríži (Klokan bez hraníc), kto-
rá je oficiálnym usporiadateľom tejto medzinárodnej súťaže a zdru-
žuje už takmer 50 krajín z Európy, Ázie a Ameriky. Organizátorom 
súťaže v Slovenskej republike je EXAM testing, spol. s r.o.

Súťaž Matematický klokan vznikla v roku 1991 vo Francúzsku. 
Tvorcovia jej dali názov po austrálskom národnom zvieratku, lebo sa 
inšpirovali podobnou súťažou, ktorá vznikla v Austrálii. V marci pre-
behol i na našej škole jubilejný 20. ročník súťaže a 15. na Slovensku, 
a to konkrétne v pondelok 21. marca 2011. Podľa toho, aký ročník 
žiak navštevuje, bol zaradený do jednej zo samostatných vekových 
kategórií. Základná škola Karola Strmeňa sa do Matematického 
klokana zapojila 89 žiakmi, z toho 39 žiakov bolo z ročníkov 2.-4. 
Úspešní riešitelia čakajú na svoje diplomy a v nasledujúcom čísle 
Našich novín budú zverejnení i s fotografickou prílohou.

Veríme, že počet detí, ktoré sa do súťaže zapoja i budúci rok, bude 
minimálne podobný, pretože Matematický klokan sa stal najväčšou 
matematickou súťažou na svete, keď v marci minulého roku sa do nej 
zapojilo viac ako 5,5 milióna žiakov zo 46 krajín.

PaedDr. Adela Melišeková Dojčanová
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Aktivity v ŠKD
V školskom klube detí sa roztrhlo vrece s rôznymi aktivitami. Od 

športových súťaží až po besedy.
Prvá súťaž, ktorá sa uskutočnila v družine, bola súťaž v separova-

nom zbere. Žiaci boli rozdelení do menších skupín. Triedili zvlášť 
papier, plasty, stanioly a bioodpad. Po skončení súťaže dostali sladkú 
odmenu, z ktorej sa veľmi tešili. Mali radosť zo zaujímavého dňa 
a zároveň sa tešili, že mohli pomôcť a spraviť dobrý skutok.

Počas iného pekného dňa sa deti zapojili do Dňa vody. Spravili si 
zaujímavé  popoludnie, v ktorom boli športové súťaže a kvízy.

Medzi najlepšie a najkrajšie aktivity patrila beseda s hokejistom 
M a r e k o m 
D u b c o m , 
ktorý si pre 
nich pripra-
vil športové 
súťaže: pre-
kážkovú drá-
hu, skákanie 
na fit loptách 
a iné... No 
podľa mňa 
pre nich bol 
najväčší záži-
tok oblieka-
nie si hokejo-
vých dresov, streľba do bránky alebo samotný Marek, ktorého mohli 
osobne stretnúť. V závere im porozprával svoje zážitky z hokeja 
a pripomenul deťom, že za každým úspechom v športe je disciplína 
a pravidelné tréningy. Na záver ich za aktivitu odmenil sladkosťami.

Aby mali deti predstavu, ako sa vyrába chlieb a iné pečivo, tak ich 
pani učiteľka Eva Dubcová zobrala na exkurziu do pekárne. Pani E. 
Izraelová porozprávala deťom o práci pekárov, ako sa pečie chlieb a všet-

ky dobroty, 
ktoré nám 
tak chutia. 
Deti mali 
príležitosť 
p r a c o v a ť 
s cestom 
a upiecť si 
vlastné vý-
robky. Pani 
Izraelovej 
patrí veľká 
vďaka od 
detí za vý-
bornú atmo-

sféru a celkovú prípravu.
20. apríla 2011 sa aj v družine uskutočnil Deň Zeme. Žiaci sa za-

pojili do rôznych aktivít: farbenie narcisov, zhotovenie eko-plagátu, 
priraďovanie zvieratiek k jednotlivým pásmam na mape, bludisko, 
tajnička, vytvorenie obrazov z plastových vrchnákov a nakoniec 
krásne divadielko Lesná škôlka.

Deti sa síce ešte nerozlúčili so zimou, ale privítali jar, ako sa patrí. 
A tak už tradične jedného slnečného dňa išli von spolu s pani uči-
teľkami E. Dubcovou a L. Benkovou a vítali jar ľudovými tancami 
a hrami, aby nezabudli, ako sa kedysi hrávali ich starí rodičia.

Marek Kollár, 9.A

Tvorivé dielne v GUNZ
Už sa stáva tradíciou, že sa my, žiaci z krúžku Šikovné ruky,  zú-

častňujeme Tvorivých dielní  v Galérii umenia v Nových Zámkoch. 
V galérii si pozrieme aktuálnu výstavu a vždy sa naučíme novú 
výtvarnú techniku. Tentokrát sme pracovali s osvetľovaním a fotogra-
fiou. Vznikli zaujímavé práce, ktoré sú vystavené pri vchode do ZŠ. 
Už teraz sa tešíme na ďalšie stretnutie.  -pe-

Návšteva knižnice
Marec je mesiac kníh, a preto sa naša škola vybrala do knižnice 

v kultúrnom dome. Každý ročník išiel zvlášť so svojou pani učiteľkou 
slovenčiny.

Deviatakov privítala pani knihovníčka Mária Slažanská medzi pr-
vými a rozprávala sa s nimi o knihách, ktoré naposledy čítali a o tých, 
ktoré budú potrebovať na stredných školách. Rozprávala im aj o tom, 
ako sú v knižnici usporiadané knihy.

Siedmaci si najprv poprezerali knihy v knižnici, potom išli dolu 
a tvorili otázky, ktoré si navzájom dávali. A za svoju snahu nakoniec 
dostali sladkú odmenu. Pani knihovníčka im zdôraznila, že marec je 
Mesiac kníh.

Podobne súťažili i šiestaci. Podľa ich slov sa im to veľmi páčilo 
a tešili sa tiež i zo sladkej odmeny.

Aj piataci sa vybrali začiatkom apríla do knižnice. Usadili sa na se-
dačky modrej farby. Pani knihovníčka sa s nimi rozprávala a podrob-
ne im povedala, čo budú robiť. Rozdelili sa na skupiny, vytvorili otáz-
ky a súťažili a to veľmi oduševnene. Potom boli odmenení horalkami.

Teta Marika si ešte s nimi zahádala hádanky a po nich išli do kniž-
nice a tam si prezerali knihy.

Veľmi pekne treba poďakovať pani knihovníčke Márii Slažanskej, 
že všetkým pripravila pekný program v marci – Mesiaci knihy.

Estera Mazurová, Norika Kodadová, 5.A

Midi, mini a iné 
volejbalové turnaje
Na našej škole sa po prvýkrát konali nové volejbalové turnaje 

žiakov. Od tohto roka sa do volejbalových súťaží zaviedli nové pra-
vidlá, ako napríklad, že v MIDI volejbale, ktorý hrajú starší žiaci, sú 
len štyria hráči. V MIDI volejbale súťažia žiaci a žiačky 7.,8., a 9. 
ročníka. Na našej základnej škole sa nazbieralo toľko veľa chlapcov, 
že sa dali vytvoriť až 4 tímy, takže sa mohli kolá odohrať na domácej 
pôde. Nakoniec naše školské kolá vyhralo mužstvo 9.A – T.Sucháň, 
L. Remeň, M. Nagy, M. Kollár a z 8.B M. Markusek. Chlapčenský 
tím bol vedený pani učiteľkou PaedDr. M. Tóthovou.

Zo starších dievčat pod vedením pani učiteľky Mgr. D. Jalcovej po-
stúpili zo základnej skupiny deviatačky – V. Podbehlá, S. Sýkorovná, 
N. Zálešáková, K. Chovancová, ktoré postupujú na oblastné kolo do 
Nových Zámkov.

V MINI volejbale hrajú len trojčlenné družstvá a hrajú ho žiačky 
5. a 6. ročníka. Do oblastného kola postúpili žiačky M. Barthová, 
N. Jančárová, H. Páldiová, V. Hlozáková a S. Halászová. Tieto diev-
čatá viedla pani učiteľka Mgr. Z. Barthová.

V rámci volejbalových krúžkov pani učiteľky D. Jalcová 
a Z. Barthová zorganizovali v decembri vianočný medzitriedny vo-
lejbalový turnaj, v ktorom zvíťazila 9.A.

Dňa 20. 4. 2011 sa chystá veľkonočný volejbalový turnaj, kde 
budú hrať žiaci proti učiteľom. V učiteľskom tíme budú hrať koneč-
ne učitelia v plnom počte: pani učiteľky: D. Jalcová, Z. Barthová, 
S. Belanová, M. Tóthová, J. Syčová a pán riaditeľ M. Lauro.

Lucia Markusková, 8.B
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Aurel výborne pokračuje 
v úspešnosti
Na 24. ročníku atletických pretekov Jarný beh obce Bojničky sa 

16. apríla 2011 zúčastnil aj náš palárikovský atlét Aurel Hakke so 
svojím klubom AC Nové Zámky. Vo vynikajúcej forme a po dôklad-
nej príprave vo svojej kategórii v behu na 1500 metrov dosiahol čas 
4:40 min a získal opäť krásne 3. miesto. Mgr. Slavomíra Belanová

Úspechy motivujú
Naši florbalisti
Úspešnosť našej školy vo florbale pokračuje. Možno práve tá motivuje 

našich žiakov vložiť absolútne všetko, aby uspeli v tomto športe. Pani 
učiteľka PaedDr. M. Tóthová ich podporuje a snaží sa ich zodpovedne 
a najlepšie pripraviť na každú súťaž.

A tak sa zúčastnili najprv staršie žiačky 3. marca 2011 na okresnom ko-
le ORION FLORBAL CUP-e 2011 v Nových Zámkoch. Po 3 vyhraných 
zápasoch s Trávnicou (5:1), Dedinkou (3:2), a ZŠ Mostná (4:3) a iba jed-
nom prehranom dievčatá: K. Chovancová, S. Červená, J. Stoličná, D. Ko-

vácsová, K. Pylypovová, 
K.  Kucharová, D. Ulická, 
R. Kusalíková, F. Šutková, 
G. Samuelová, získali gól-
mi Dominiky Ulickej (7) 
a Klaudie Kucharovej (6) 
krásne 2. miesto.

Mladšie žiačky si zahrali 
v spomínanom turnaji 7. 
marca 2011 tiež v Nových 
Zámkoch. D. Šišková, 
H. Páldiová, D. Ulická, 
F. Šutková, R. Kusalíková, 
M. Bokrošová, G. Sa-
muelová, S. Ištenešová 
a A. Ďarmatyová 
spolu v jednom tíme vyhrali zápas so ZŠ Mostná 2:1, remizovali 
so ZŠ Nábrežná 1:1 a v poslednom zápase prehrali o jeden gól 1:2 
so ZŠ Dedinka. Prischlo im 2. miesto, z ktorého, žiaľ, nepostúpili.

16. marca 2011 starší žiaci: M. Kollár, L. Remeň, Michal Samuel, 
S. Močkor, T. Sucháň, L. Kollár, R. Špargel, M. Proník, V. Pižúrny, 
B. Kollár, M. Melich, T. Markusek, M. Zálešák odohrali zápasy v okres-
nom kole v Nových Zámkoch, ale šťastie im na rozdiel od mladších 
žiakov neprialo.

Najúspešnejšími sa stali v tejto sezóne mladší žiaci. V okresnom kole 
súťaže ORION FLORBAL CUP deväť „statočných“: R. Jurík, L. Kollár, 
M. Melich, Ľ. Močkor, A. Pecho, P. Huba, D. Hausleitner, B. Kollár, 
I. Cídler odhodili všetko za hlavu a mysleli len a len na hru. Hravo zdo-
lali novozámocké základné školy Nábrežnú 6:1 (L. Kollár: 5 g, Jurík: 
1 g.) i Mostnú 1:0 (Jurík: 1g.) a poradili si i Dedinkou 3:2, kde opäť 
zabodovali už spomínaní žiaci L. Kollár: 2 g. a Jurík: 1 g. Trávnicu 
úplne zničili ôsmimi gólmi (8:0), ktoré vsietili L. Kollár (5), R. Jurík (2) 
a D. Hausleitner (1).

Zaslúžene postúpili z 1. miesta a s radosťou si vychutnali okresné 
víťazstvo a postup na krajské kolo.

Majstrovstvá kraja vo florbale mladších žiakov boli netradične zorga-
nizované 12. apríla 2011 v Prašiciach pri Topoľčanoch. Do tímu k spo-
mínaným žiakom v okresnom kole pani učiteľka doplnila Ľ. Smolárika, 
Š. Stojku. Žiaci sa chopili šance a hneď s Nitrou vyhrali 3:0 (L. Kollár: 
2 g., Jurík: 1 g.). Šali tiež nič nedarovali(4:1) a Kollár a Jurík zabodovali 
každý dvoma gólmi. No nedarilo sa im s Bátovcami (0:3), a preto im 
body nestačili na prvé miesto.

Napriek tomu krajské 2. miesto je pre našu základnú školu veľkým 
úspechom a nech je všetkým mladým športovcom veľkou motiváciou do 
ďalšej húževnatej prípravy na nasledujúce súťaže.

Mgr. Slavomíra Belanová

Futbal-volejbal-basketbal 
– olympijská súťaž
V tomto štvrťroku akoby sa roztrhlo vrece so športovými súťažami. 

Začalo sa to ešte florbalom a úspechom našich žiačok a súperenie 
o najlepších stále pokračuje. Či už vo florbale, futbale, basketbale, 
alebo vo volejbale.

Okrem florbalu, ktorému sme venovali osobitný článok, sa rozbehli 
i futbalové súťaže.

24. Marca 2011 si v Šuranoch zahrali futbal naše žiačky vo svojej 
skupine so súperkami z 3 šurianskych škôl a zo školy v Dvoroch 
nad Žitavou. Šťastie im neprialo a obsadili nepostupové 3. miesto. 
Reprezentovali tieto žiačky: S. Sýkorová, K. Chovancová, J. Stoličná, 
D. Kovácsová, K. Kucharová, P. Kovácsová, D. Šišková, D. Ulická, 
R. Kusalíková, F. Šutková, A. Ďarmatyová, H. Páldiová, D. Hatalová.

Najmladší žiaci hrali futbal na turnaji 28. marca v Nových 
Zámkoch na ZŠ G. Bethlena. V základnej skupine sa im ušlo 2. 
miesto, z ktorého sa, žiaľ, tiež nepostupovalo.

Deviataci reprezentovali našu školu na basketbalovom turnaji 
v Nových Zámkoch 11. februára 2011, no svojím umiestnením sa 
nezaradili medzi najlepších, ktorí postúpili do ďalšieho kola súťaže.

Pred pár dňami sa podarilo ukončiť školský basketbalový turnaj žia-
čok. Počas poobedí sa dievčatá naladili na správnu strunu a už mohli 
začať dribling a pokusy streľby na kôš. Nie vždy sa im darilo tak, ako 
si priali, ale tak to v športe býva. Raz sa darí viac, inokedy menej. 
No a tento rok športové šťastie okúsili deviatačky z 9.A a z 9.B, ktoré 
bolispojené do jedného družstva, lebo dievčat je v tomto ročníku má-
lo. Zaslúžene si vybojovali 1. miesto a získali 8 bodov. Tesne za nimi 
sa ocitli žiačky z 8.B so 6 bodmi. 3. Miesto patrí 8. A so 4 bodmi. 
Na štvrtom a piatom mieste sú 7.B (2 body) a 7.A (0 bodov).

Svoje vedomosti o olympijských hrách si overili i naši žiaci na sú-
ťaži venovanej práve OH a to v pondelok 11. apríla 2011 v Nitre. Naši 
chlapci Pavol Očadlík, Marek Samuel a Richard Packan naštartovali 
tento raz nie svoje ruky a nohy, ale mozgy a porovnali svoje poznatky 
s inými žiakmi. Dokázali, že sa vedia aj naučiť a obsadili 3. miesto.

Všetci spomínaní žiaci a žiačky sa pod vedením pani učiteľky 
PaedDr. M. Tóthovej zodpovedne pripravujú a zúčastňujú sa na 
súťažiach. Niekedy by im už len stačilo trošku športového šťastia 
a postúpilo by ďalej. Tak nech sa na nich šťastie iba usmieva.

Mgr. Slavomíra Belanová
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Sobota 19. a nedeľa 20. marca 2011 boli pre nášho rodáka Ing. Imricha 
Szaba veľmi hektickými a slávnostnými dňami, keď prezentáciou prelože-
nej knihy Dr. Edmunda Justha „Príhody turčianskeho poľovníka“ v Mošov-
ciach, v okrese Turčianske Teplice zavŕšil svoju ďalšiu historicko-literárnu 
prácu. Je to kniha poľovných príbehov a spomienok autora Dr. Justha, ktorú 
preložil na vynikajúcej úrovni z maďarčiny do slovenčiny. So starostom 
obce sme mali tú česť prijať pozvanie na slávnostnú prezentáciu knihy, kto-
rá vznikom, obsahom, prítomnosťou hlavných aktérov slávnosti i osobou 
prekladateľa úzko súvisia s našou obcou, a preto si Vám dovoľujem, milí 
čitatelia, priblížiť jej atmosféru. 

Slávnosť prezentácie knihy začala už v podvečer 19. marca 2011 prícho-
dom dvoch vzácnych hostí – arcivojvodu Michaela von Habsburg-Lothrin-
gen a grófa Józsefa Károlyiho von Nagykároly. Obaja vzácni hostia sú Palá-
rikovčanom známi, najmä pán József Károlyi, ktorý veľmi často navštevuje 
svoju rodnú obec. Aj pán arcivojvoda chodí do Palárikova na poľovačky 
a mnohí si ho môžu pamätať z bohoslužieb v kostole, lebo nedeľnú svätú 
omšu nikdy nevynechá. 

Pred krásnym kaštieľom Révayovcov v Mošovciach vzácnych hostí pri-
vítal Ing. Imrich Szabó starodávnym úctivým pozdravom, akým sa kedysi 
vítali dávni panovníci. Archaický pozdrav mal svoje opodstatnenie, keďže 
arcivojvoda Michael je z otcovej strany priamy potomok cisárovnej Márie 
Terézie a z matkinej strany pravnuk krásnej Sisi a cisára Františka Jozefa I. 
Aj gróf József Károlyi je pokrvne aj pôvodom spriaznený s panovníckymi 
rodmi Habsburgovcov, Stuartovcov, Rákócziovcov a Arpádovcov. 

Po ubytovaní v trojhviezdičkovom Park Hoteli Kaštieľ Mošovce sa hos-
tia zišli na večeri v úzkom rodinnom kruhu Rosivalovcov, potomkov tur-
čianskej šľachty Justhovcov a Révayovcov. Na druhý deň sa po raňajkách 
hostia zúčastnili na svätej omši v Necpaloch, kde vzdali úctu autorovi knihy 
Dr. Edmundovi Justhovi položením kvetov a zapálením sviečok na jeho ro-
dinnej hrobke. Nasledovala prehliadka zachovaných fresiek zo 14. storočia 
na povale necpalského kostolíka, návšteva miestneho múzea, evanjelické-
ho kostola a pamätníka poľného maršala Györgya Lahnera postaveného na 
mieste jeho rodného domu. (György Lahner bol popravený 6. októbra 1849 
v Arade ako jeden z trinástich popravených vodcov uhorskej revolúcie, kto-
rá začala v roku 1848.) 

Pred začiatkom slávnosti pozvaní zástupcovia našej obce, starosta Dr. 
Bernard Roštecký a Ing. Alžbeta Husková, boli predstavení arcivojvodovi 
Michaelovi von Habsburg-Lothringen a zvítali sa s grófom Józsefom Ká-
rolyim, ktorý bol mimoriadne potešený a dojatý, že sme na neho nezabudli 
a pri príležitosti jeho menín mu zablahoželali a odovzdali pozdrav jeho rod-
nej obce. Pri nasledujúcom neformálnom rozhovore sa posťažoval a prejavil 
veľkú ľútosť nad tým, že „jeho Mederákom“ nebolo doteraz umožnené, aby 
si prezreli vzácne poľovné trofeje, ktoré sú vďaka jeho obrovskej diploma-
tickej iniciatíve a úsiliu dočasne zapožičané a vystavené v palárikovskom 
kaštieli. Zatiaľ jeho výslovné želanie otvoriť expozíciu aj palárikovskej 
verejnosti nebolo vypočuté a dúfa, že pri júnovej prezentácii časti vzác-
nych poľovníckych exponátov, ktoré budú dočasne prevezené z kaštieľa do 
Bratislavy, sa mu po plánovaných rozhovoroch s vrcholnými politickými 
predstaviteľmi našej vlády, zámer konečne podarí zrealizovať. Je iba samo-
zrejmé, že sme mu sľúbili byť v jeho snahe všemožne nápomocní. 

Slávnostná prezentácia knihy prebiehala v reprezentačnej zlatej sále mo-
šovského kaštieľa nádherne vyzdobenej množstvom kvetov a prežiarenej 
slnečným jasom. V súvislosti so životným osudom autora prezentovanej 
knihy, akoby sa aj sama príroda krásnym počasím chcela podieľať na mo-
rálnej satisfakcii Edmunda Justha. Autor mal napriek svojmu pôvodu ne-
ľahký život. Vyštudoval právo v Budapešti, do roku 1918 zastával funkciu 
hlavného notára Turčianskej župy, po rozpade Monarchie prišiel o zamest-
nanie aj o časť majetku, odmietol však odísť zo Slovenska, kde sa cítil 
byť doma. I keď počas II. svetovej vojny v kaštieli ubytoval francúzskych 
partizánov a pre podporu povstalcov utiekol pred Nemcami do Banskej 
Bystrice, kde našiel azyl u biskupa Škrábika, po vojne musel ťažko doka-
zovať lojalitu Československej republike a svoje protifašistické zmýšľanie. 
V každej, i tej najťažšej životnej situácii, však vždy hľadal a našiel pokoj, 
mier a útočisko v prírode, o ktorú sa ako vzorný hospodár na svojich ma-
jetkoch príkladne staral. Miloval prírodu a rozumel jej, veľmi rád chodil na 
poľovačky a svoje postrehy, pozorovania i zážitky veľmi poeticky zapísal 
a knižne vydal v maďarčine v roku 1941. Našťastie svoje krásne myšlienky 

o Božej prírode stihol dať na papier ešte pred svojou najväčšou osobnou 
tragédiou. Po uchvátení moci komunistami odmietol emigrovať a odísť 
z milovaných turčianskych hôr, prišiel o majetky a s manželkou sa musel 
presťahovať do dvoch starých miestností svojich bývalých hospodárskych 
budov. I keď strata spoločenského postavenia a rodových majetkov bola 
veľmi ťažká, ešte bolestnejšie sa ho dotklo zhabanie poľovníckych zbraní, 
vylúčenie z poľovníckej organizácie, ktorej bol doživotným čestným pred-
sedom a prísny zákaz vstupu do milovaného revíru v Belianskej doline. 
Svoj život dožil ako zlomený človek, v podstate uväznený v malom byte, 
ktorému zabránili chodiť po horských chodníčkoch, počúvať milostný rev 
jeleňov, tešiť sa z nádhery prírody... 

Kto mal tú česť a bol na slávnostnú prezentáciu pozvaný, prežil jedno 
krásne nedeľné popoludnie, kde úcta k zachovaniu dedičstvu otcov bola 

umocnená kultúrnym zážitkom z brilantne pripravenej slávnosti. Po priví-
taní najvzácnejších hostí, J. E. žilinského biskupa Mons. Tomáša Galisa, 
arcivojvodu Michaela von Habsburg-Lothringen a grófa Józsefa Károlyi-
ho von Nagykároly, moderátor Viliam Hriadel, herec martinského divadla, 
odovzdal slovo svojmu kolegovi Michalovi Gazdíkovi. Ten emocionálnym 
prednesom úvodu knihy navodil poetickú atmosféru, ktorou dýcha prezen-
tované literárne dielo. V krásnom príhovore arcivojvoda Michael poďako-
val vnukom autora knihy, ktorí našli silu a prostriedky na vydanie knihy 
spomienok ich starého otca i v slovenčine. V spomienkach sa vrátil do naj-
útlejšieho detstva, kde mu bola vštepovaná láska k Božej prírode a potre-
ba udržovať ju, chrániť a zveľaďovať. S úsmevom podotkol, že s grófom 
Józsefom Károlyim sú ako dvojičky, lebo ich dátumy narodenia delí iba 
niekoľko dní (obaja sa narodili v máji 1942). „Stretli“ sa už v pôrodnici (ich 
matky mali susedné izby) a napriek ťažkým časom po II. svetovej vojne, 
ktoré ich od seba nadlho odlúčili, považujú sa za dvojičky, navyše majú aj 
rovnaké názory na život a hlavne ochranársky vzťah k prírode, ktorý obaja 
zúročujú svojím aktívnym členstvom v Medzinárodnej rade pre poľovníc-
tvo a ochranu zveri CIC. Na arcivojvodove slová nadviazal v príhovore gróf 
Károlyi, ktorý okrem iného pripomenul, že prvoradou úlohou poľovníkov je 
ochrana prírody a zachovanie jej krás aj pre generácie našich vnukov. A je 
iba symbolické a bohumilé, ak vnukovia slávia činy svojich starých otcov 
a prenášajú ich odkaz ďalším generáciám. Ágnes Truger, vnučka Edmun-
da Justha, vo svojom príhovore precíteným priblížením osudu starého otca 
i celej rodiny vohnala slzy do očí všetkým prítomným, najmä príbuzným, 
ktorí prišli nielen zo Slovenska, ale i z Nórska, Rakúska, Maďarska. Ďalší 
vnuk, Mgr. Ladislav Rosival objasnil, ako vlastne vznikla myšlienka pre-
ložiť a vydať v slovenčine knihu, ktorá vyšla pred sedemdesiatimi rokmi 
v maďarčine. Kolega a priateľ Ing. Imrich Szabó mu pred rokmi daroval 
knihu, ktorú preložil do slovenčiny – boli to nám dobre známe spomienky 
grófa Ľudovíta Károlyiho v knihe Život zasvätený poľovníctvu, ktorá v ne-
meckej pôvodine mala dávno čestné miesto v knižnici ich nebohej mamy. 
Uvedomil si, že jeho deti už nebudú môcť čítať spomienky svojho prasta-
rého otca v maďarčine, keďže jeho generácia je asi posledná, ktorá tento 
jazyk ovláda na dostatočnej úrovni. Ukázal knihu poľovných príbehov Ing. 
Imrichovi Szabovi a ten mu vyrazil dych, keď v priebehu troch týždňov 

SLÁVNOSTNÁ PREZENTÁCIA KNIHYSLÁVNOSTNÁ PREZENTÁCIA KNIHY

Ing. Imrich Szabó, Mgr. Ladislav Rosival, arcivojvoda Michael von Habsburg-
Lothringen a gróf József Károlyi von Nagykároly pri slávnostnej prezentácii knihy
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knihu nielenže prečítal, ale s radosťou i „nahrubo“ preložil do slovenčiny. 
Prekladateľ ho nakazil nadšením vydať toto dielo i v slovenčine, a tak ju 
„objaviť“ a zachovať pre ďalšie generácie. Samozrejme, prvotný preklad 
bol postupne upravovaný a „vycizelovaný“ prekladateľom na vynikajúcu 
úroveň. S ďalšími potomkami Dr. Justha vyhľadali archívne fotografi e, 
vyriešili ilustráciu knihy a doplnili ju o niekoľko genealogických tabuliek 
a popis osôb, ktorých mená sa v knihe objavujú. Prvotné pochybnosti, či 
má zmysel v súčasnej modernej dobe vydať „starú“ knihu, boli defi nitívne 
zabudnuté, keď dostal veľa milých a dojemných telefonátov či mailov od 
ľudí, ktorí prijali pozvanie na prezentáciu knihy. Mgr. Rosival poďakoval 
všetkým, ktorí mu akýmkoľvek spôsobom pomohli pri vydaní knihy, oso-
bitným spôsobom – odovzdaním ďakovného listu – vyjadril vďaku celej 
rodiny Ing. Imrichovi Szabovi, ktorý bol hnacím motorom pri pretvorení 
pôvodnej publikácie a nájdených rukopisov do nádhernej knižnej podoby. 
Spomenul i citát z Biblie, kde sa v knihe Sirachovho syna píše: „Chváliť 
nám treba slávnych mužov, našich otcov. Zostávajú vo svojom potomstve, 
posvätným dedičstvom sú ich vnukovia“. Myslím, že tento citát vynikajúco 
odpovedá na otázku, prečo a načo treba vydávať „staré“ knihy o zašlých 
časoch. 

Po príhovoroch herec martinského divadla Michal Gazdík majstrovským 
prednesením kapitoly o postriežke na jeleňa vtiahol prítomných priamo do 
srdca krásnej turčianskej prírody a ukázal cez excelentný preklad nášho 
Imricha Szaba citlivú poetickú dušu autora, ktorého doba a ťažký osud oba-
lili škrupinou zložitej uzavretej povahy. 

Nasledoval samotný slávnostný akt prezentácie knihy „Príbehy turčian-
skeho poľovníka“, ktorú pred dojatých prítomných priniesli najmladší 
potomkovia autora Edmunda Justha. Arcivojvoda Michael von Habsburg-
Lothringen, gróf József Károlyi von Nagykároly spolu s Ing. Imrichom Sza-
bom posypali knihu čerstvou čečinou, a tak ju symbolicky uviedli do života. 

Záver nádhernej slávnosti ukončila recepcia, počas ktorej prišlo k mi-
lým a dojemným stretnutiam prítomných hostí. Náš rodák Ing. Szabó počas 
slávnosti nestíhal rozhlasovým reportérom dávať interwiev či už sám alebo 
ako prekladateľ rozhovoru redaktorov s arcivojvodom i grófom (Rádio Re-

gina už rozhovory odvysielala), podpisovať knihu záujemcom o autogram, 
či rozprávať sa s množstvom vzácnych hostí, ktorí mu za preklad krásnej 
knihy vrúcne ďakovali. Z duchapovznášajúcej slávnosti sme s pánom sta-
rostom odchádzali z Mošoviec plní hrdosti na nášho rodáka, ktorý šíri dobré 
meno Palárikova (meno obce v súvislosti s grófom Károlyim i v súvislosti 
s autorom prekladu bolo počas prezentácie viackrát spomenuté) po celom 
Slovensku a prostredníctvom najvzácnejších hostí i v zahraničí. Zároveň 
ďakujeme vnukom Edmunda Justha a Ing. Szabovi za pozvanie na prezen-
táciu knihy a možnosť stretnúť sa so vzácnymi hosťami, ktorých nielen 
predkovia, ale i oni sami svojím spoločenským postavením ale hlavne prá-
cou sa snažili a snažia zveľaďovať a zachovať krásu slovenskej prírody pre 
nás i našich potomkov. 

Prípadní záujemcovia si knihu „Príbehy turčianskeho poľovníka“ môžu 
zakúpiť prostredníctvom internetu za 14,50 € alebo v palárikovskej knižnici 
za 12 eur.

 Ing. Alžbeta Husková

Ing. Daniel Fačkovec, Ing. Imrich Szabó, gróf József Károlyi von Nagykároly, 
Ing. Alžbeta Husková, RSDr. Bernard Roštecký, arcivojvoda Michael von 
Habsburg-Lothringen a Marián Ondáš, redaktor SR

Z HISTÓRIE MOTORIZMU
Na motoristickej mape Slovenska je naša obec zapísaná výraznými pís-

menami. Zaslúžili sa o to predovšetkým nadšenci, ktorí pred piatimi rokmi 
založili peknú tradíciu výstav a spanilých jázd motoristických veteránov. 
Záujem o históriu motorizmu a bádanie v tej-
to oblasti dokumentuje aj ich webová stránka 
www.veteranpalarikovo.sk, kde uverejnili 
aj unikátny materiál spred päťdesiatich rokov. 
Ide o publikáciu – oficiálny program 1. Rých-
lostného motocyklového závodu O cenu JRD 
v Palárikove, ktorý sa konal 18. augusta 1957. 
Tento dokument zachoval do dnešných dní 
v svojom archíve pamätník pán Viliam Reme-
nár. Krátka ukážka z programu je unikátnym 
svedectvom doby:

Závod poriada Okresný automotoklub 
Sväzarmu N.Zámky za spolupráce zložiek 
Národného frontu v Palárikove, MNV, SNB, 
JRD, Pož. Ochrany a dobrovoľníkov vo 
Sväzarme v Palárikove.

Vítame Vás
v Palárikove v stredisku južného Sloven-

ska v obci vzorného JRD, ktoré sa prvý raz 
v dejinách motorového športu popri iných 
významných udalostí stalo tiež strediskom 
motoristickým. Po prvý raz uskutoční náš 
mladý okresný automotoklub tento hodnot-
ný motoristický športový podnik za účasti 
popredných jazdcov Slovenska, pre Vás a ši-
roké vrstvy pracujúcich blízkeho i vzdiale-
nejšieho okolia. Tento 1.rýchlostný motocyklový závod snažili sme sa 
obsadiť najlepšími jazdcami oblasti Slovenskej a to v triede 175 ccm, 
250 ccm a 350 ccm, tak aby ste videli v tomto druhu športu opravdi-
vé mužné zápolenie našich jazdcov, Sväzarmovcov, ktorých vychováva 

naša vlastenecká organizácia Sväzarm vo svojich okresných automo-
tokluboch i v ZO.

Pri tejto príležitosti chceme Vás upozorniť, že prevedenie tohto pod-
niku je spojené s vysokými finančnými ná-
kladmi a preto Vás prosíme nezdráhajte sa 
zakúpiť si vstupenky od našej výberčej služ-
by, veď zakúpením vstupenky máte nerušené 
prizeranie závodu a nakoniec nezabudnite, 
že vstupenka zo závodu, čiže občiansky lístok 
za Kčs 5,- je zlosovateľný a hlavná výhra je 
motocykel PIONIER. 

Takže toľko z brožúrky, ktorú si každý 
návštevník mohol kúpiť za 2,- Kčs. Mimo-
chodom, hlavná cena Pionier by mala aj dnes 
mimoriadnu hodnotu najmä pre veteránistov. 
V brožúrke sa návštevníci pretekov dozve-
deli aj ďalšie potrebné informácie. Napríklad 
mená pretekárov, že sa pretekom prizerajú na 
vlastné nebezpečenstvo alebo musia dávať 
pozor na malé deti, aby neprebiehali cez ces-
tu. Obsahovala aj plán trate. Štart – cieľ bol 
pri dnešnom Obecnom úrade, štartovalo sa 
smerom po Hlavnej ulici, cez Poštovú, doľava 
po Štefánikovej do cieľa. Celá trať merala 2,2 
km, jazdilo sa na 21 kôl a odmena pre víťaza 
bola 300,- korún. Na záver ešte mená usporia-
dateľov z Palárikova. Riaditeľ závodu Štefan 
Zeleňák, zástupca riaditeľa Imrich Šilhavík, 
tajomník závodu Alexander Šutka, hlásateľ 

Krásny, zdravotná služba Dr. Štefan Dragúň, poriadková služba Imrich 
Šlahor, požiarna ochrana Rudolf Šátek, bezpečnostná služba Ján Boroš 
a vedúci propagácie Michal Konopa. 

Dr. Bernard Roštecký
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Pýtate sa, čo ešte dokážeme, keď vlasy postriebril nám čas? Keď tra-
sú sa ruky a ani zrak už neposlúcha nás? Veľa. Sme presvedční, že keď 
sme už prekročili prah tretieho veku, nezastavili sme sa.netrápime sa, že 
vrátiť sa späť už nedá. Máme dostatok húževnatosti, vytrvalosti a pevnej 
vôle. Ustavične sa aktivizujeme, tvorivo a veselo myslíme. Vždy a všade 
nachádzame potešenia pre seba a iných.

Výročná schôdza
Členovia ZO-JDS v Palárikove v počte 47 sa dňa 12. 3. 2011 zúčastnili 

v divadle Nová scéna v Bratislave na pôvodnom slovenskom muzikáli 
František z Assisi, v režijnom naštudovaní martina Kákoša v choreografii 
Jaroslava Moravčíka, v hlavnej úlohe v podaní Kamila Mikulčíka.

František z Assisi patrí medzi najvýznamnejších a najobľúbenejších 
svätých. Základom jeho viery bola chudoba a láska ku Kristovi. Túžil 
hlásať božie slovo po celom svete, a tak sa vlastne stal zakladateľom 
organizovanej misijnej činnosti. Podľa legendy sa 17. septembra 1224 
objavili na jeho tele stigmy, rany na rukách a bokoch, identické s tými, 
ktoré utrpel Ježiš na kríži. František oslepne v roku 1224 a zloží prekrás-
nu pieseň: Pieseň brata Slnka.

Zomiera 3. októbra 1226 večer, ako si želal v milovanej Porcinkule 
v chatrči vyzlečený na holej zemi, prikrytý požičaným plášťom, aby sa čo 
najviac pripodobnil zomierajúcemu Spasiteľovi. Bol pochovaný v kosto-
le sv. Juraja v Assisi. Dva roky po úmrtí v roku 1228 ho pápež Gregor 
IX. kanonizuje a jeho sviatok sa oslavuje 4. októbra. Pre nás všetkých bol 
muzikál obrovský umelecký zážitok. Mementom nech je pre nás modli-
dba sv. Františka.

Pane, urob zo mňa nástroj pokoja,
Aby prinášal lásku, kde je nenávisť,
Odpustenie, kde je urazenosť,
Jednotu, kde je nesvornosť,
Vieru, kde je pochybnosť,
Pravdu, kde je klamstvo,
Nádej, kde je zúfalosť,
Radosť, kde je smútok,
Svetlo, kde je tma.

Dňa 14. 3. 2011 sa vo veľkej sále DK v Palárikove uskutočnila výroč-
ná členská schôdza ZO-JDS v Palárikove. Zúčastnilo sa jej 89 členov. 
Ako je dobrým zvykom, občas treba hodnotiť a obzrieť sa späť, ako sme 
pracovali.To urobila predsedkyňa ZO-JDS p. G. Šrámková, ktorá prečí-
tala výročnú správu o ćinnosti našej organizácie. Naplánované akcie boli 
podľa možností a daných podmienok splnené. Dôkazom je hojná účasť 
členov na organizovaných podujatiach z oblasti kultúry, športu, poznania, 

zdravia a oddychu. Pani predsedkyňa oboznámila prítomných s plánom 
činnosti na rok 2011, ktorá je zameraná na oblasti: výchovno-vzdeláva-
ciu, kultúrno-športovú a zdravotno-sociálnu.

Plánované akcie: Šiškabál, výročná schôdza-výstava kníh a ručných 
prác, návšteva divadelného predstavenia, mederské drápačky, zdravot-
nícka prednáška, Deň matiek, športové dopoludnie, zbierame liečivé by-
linky, dôchodcovský juniáles, táborák, Deň seniorov-posedenie, mikuláš-
ske popoludnie, rozlúčka s rokom 2011, návšteva termálneho kúpaliska, 
cykloturistika-poznaj rodný chotár, rekreácia so štátnou dotáciou, pomoc 
pri skrášľovaní obce, oprava hrobov na starom cintoríne, návšteva hos-
picu, spolupráca s dôchodcami v Bánove a Zubří. Plánované akcie nech 
sa nesú aktuálnou témou: vrásky na tvári, nie na duši. Členská schôdza 
pokračovala správou o hospodárení ZO-JDS- p. J. Burešová, hodnotením 
revíznej komisie - p. J. Krajňaková. V diskusii vystúpilo niekoľko členov, 
ktorých pripomienky boli vyriešené na mieste. Mnohé otázky sa týkali re-
kreácií so štátnou dotáciou a financovania. Prítomných prišiel pozdraviť 
i p. starosta Dr. B. Roštecký, ktorý nás zároveň oboznámil i s aktuálnymi 
problémami.
Ďakujem: OÚ a zastupiteľstvu, p. starostovi i bývalému, pracovníkom 

DK za zabezpečovanie programu na naše akcie. P. Zálešakovej a Kalin-
covej za organizovanie divadelných predstavení, p. Bachovej a Polkorá-
bovi za vyhotovenie fotografií z akcií, p. R. Šilhavíkovej za video-zázna-
my, všetkým členom za ich účasť na organizovaných akciách a za malé 
sponzorské dary v akcii Sami-sebe.

Mederské drápačky s dôchodcami
Spoznávanie minulosti otvára ľudstvu obzor a zároveň vytvára priestor 

pre porozumenie súčasnosti. Naše hektické tisícročie nás denne oslovuje 
explóziou informácii, ktoré bezprostredne vplývajú na náš život. V čase, 
keď ešte neboli masmédia sa ľudia na dedine počas dlhých zimných ve-
čerov stretávali na páračkách a spájali ptraktické s uźitočným. Šikovné 
ruky gazdiniek párali perie, pričom bol priestor na spomienky, riešili sa 
súčastné problémy, dozvedeli sa novoty, čo sa stali v dedine. Rýchlejšie 
prešli dlhé zimné večery a po páračkách bolo perie pripravené do perín 
na výbavu a ustlané bývali v predných izbách. I dnes sa niektorí vraciame 
k prírodným materiálom. Tak sme si i my páraním peria v DK pripome-
nuli staré časy a zvyky zároveň sme urobili niečo užitočné. 11 našich 
dôchodkyň páralo perie. Priniesla ho p. R. Učňová. Práca im išla šikovne, 
tiež nebola núdza o veselé príhody z ich života. Aby sa úplne dodržala 
tradícia našich starých materí, páračky končili oldomášom.

Vo svojej činnosti chceme pokračovať tak, aby sme si všetky svoje 
predsavzatia splnili, aby sme svojou činnosťou aj naďalej spríjemňovali 
život našim členom. Iste mi dáte zapravdu, že aj zajtra je deň a v ňom 
príde aj niečo príjemné, čo povzbudí náš organizmus, lebo ľudia ktorí sa 
cítia súčasťou spoločenstva, sú zdravší a štasťnejší.

Elena Šrámeková

PZ BAŽANT V AKCII

ČO DOKÁŽEME

Tak, ako po minulé roky, aj tento rok 
členovia poľovného združenia Bažant v rámci 
tradičných jarných aktivít zbierali odpad 
a vysádzali stromčeky v chotári. V sobotu 
2. apríla sme sa stretli v početnej zostave 
a zobrali sme si na mušku odpad, ktorý po 
zime povynášali nezodpovední ľudia do okolia 

našej dediny. Na úseku 2 km 
sme vyzbierali 1,2 tony odpadu, 
ktorý bol vyvezený na skládku 
a tým sme zlikvidovali niekoľko 
čiernych skládok, ktoré by sa len 
zväčšovali. Vrcholom všetkého 
bolo aj to, že sme ponachádzali 

aj množstvo igelitových 
vriec, v ktorých boli 
hnijúce domáce zvieratá 
v prevažnej väčšine psy. 
Tí čo ten odpad povynášali môžu 
byť radi, že nás nestretli!

Sú ľudia, ktorých nekalé úmysly 
nezastaví nič pred znečisťovaním našej 
prírody a vynášajú množstvo odpadu 
do revíru, kde sa nám pravidelne 
doráňajú psy na odpade všetkého 
druhu. Taktiež si neuvedomujú, že 
takto vážne ohrozujú zver ktorá tu žije! 
Takéto zmýšľanie ľudí sa jednoducho 
nedá pochopiť, keď skoro všetok 

odpad niekoľkokrát do roka stačí dať na ulicu 
a bude oň postarané zo strany obce. Svetlejšou 
stránkou toho dňa bola ďalšia činnosť, ktorú 
sme vykonávali, vysádzanie stromčekov do 
viacerých častí poľovného revíru. V ten deň 
sme vysadili 300 sadeníc topoľa a 150 sadeníc 
duba.

Na záver by som chcel upozorniť občanov, 
ktorí chodia na prechádzky so psami, aby si ich 
nechávali na vôdzkach, pretože práve prebieha 
hniezdenie a rodia sa mláďatá.

Miroslav Pápeš, predseda PZ
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Keď sa povie Turecko, čo vám napadne ako prvé? Možno Šeherezáda, 
možno Orient, nekonečné pláže, relax, teplo, zlato... Je pravdou, že väč-
šina ľudí do Turecka cestuje najmä za oddychom a kvalitnými službami 
a len málokomu sa chce opustiť pohodlie hotela a zistiť, čo všetko táto 
krajina ponúka... Nie je toho málo...

Ja by som sa charakterizovala ako typ dobrodružného cestovateľa..
Málokedy sa vraciam dvakrát do tej istej krajiny, takže keď už v ne-
jakej krajine som, spojím oddych s cestovaním v rámci krajiny..A tak, 
keď som minulý rok navštívila Turecko, už pri ceste tam som mala jasno 
v tom, že to nebude len vylihovanie na pláži, ale chcem iste vidieť a zažiť 
viac...A keďže sa mi vždy páčilo už len slovo „Istanbul”, vedela som, že 
to musím nejako zvládnuť a nájsť možnosť, ako sa tam dostať...

Nakoniec to išlo oveľa jednoduchšie – priamo v hoteli nám ponúk-
li zájazd do Istanbulu na 1 deň, čo bolo úplne super, keďže Istanbul sa 
nachádza asi 700 km od Antalye, kde sú prakticky všetky turistické leto-
viská. Autobusom by to trvalo asi 10 hodín tam, 10 hodín späť, čiže by 
to zabralo minimálne dva dni z môj-
ho 7-dňového pobytu...Takže letecký 
zájazd so sprievodcom za prijateľnú 
cenu – nebolo nad čím váhať. 

Istanbul, kedysi známy aj pod ná-
zvami Carihrad či Konštantíno-
pol, ma hneď očaril. 
Je najväčším mestom 
Turecka, ale paradoxne 
nie hlavným. Dôvodom 
je jeho poloha – leží 
priamo na rozhraní Ázie 
a Európy a keďže je prí-
morským mestom, bolo 
v minulosti ľahké dobyť 
ho z mora. Preto sa hlavné 
mesto presunulo do Anka-
ry, ktorá je vo vnútrozemí. 

Zaujímavosťou Istanbulu je aj to, že ak prejdete cez asi 1,5 km dlhý 
Bosporský most, ocitnete sa už v Ázii. A preto sa aj Istanbul delí na eu-
rópsku a ázijskú časť. Väčšina pamiatok sa nachádza v európskej časti.

Asi najznámejšou (no iste nie najkrajšou) pamiatkou mesta je Hagia 
Sofia, čiže Chrám Svätej Múdrosti. Na tento chrám som sa tešila najviac. 
Pôvodne to bol kresťanský chrám, ale neskôr ho moslimovia prestavali na 
mešitu. Vo svojej dobe to bol najväčší chrám na svete, v súčasnosti je na 

štvrtom mieste. Dnes sa v ňom nachádzajú múzeá. V čase našej návšte-
vy v ňom prebiehala rekonštrukcia, takže dnu sme sa nedostali..Z vonka 
vyzerá chrám majestátne, ale podpísal sa na ňom už zub času a tak mi 
pripadal skôr smutný v tej nevýraznej farbe..Avšak vnútrajšok vyzerá 
nádherne, stačí si pozrieť fotky na internete.

Hneď oproti Hagie Sofie je Modrá mešita. Priznám sa, predtým som 
o nej nepočula, ale musím povedať, že to bolo pre mňa to najlepšie z Is-
tanbulu. Nádherná obrovská mešita, ktorá svoje meno dostala podľa mod-
rých dlaždíc, vás očarí svojou impozantnosťou. Ako jediná mešita na sve-
te ma 6 minaretov – väčšinou majú mešity len 4 minarety. Je považovaná 
za vrchol osmanskej kultúry.

Bol to aj zvláštny pocit, stáť v chráme, ktorý patrí ľuďom iného vie-
rovyznania. Mešity sú bežne otvorené pre cudzincov, okrem času mod-

litieb. Napriek tomu treba dodržať isté 
pravidlá – zakázané sú krátke nohavi-
ce a šaty, pred vstupom sme sa museli 
vyzuť (mala som strach o svoje topán-
ky, ale našťastie ma čakali na svojom 
mieste) a ženy by si mali zakryť vlasy 

a ramená...
Z tejto mešity sme sa 

presunuli o kúsok ďalej, 
do paláca Topkapi. Opäť 
niečo, o čom som nikdy 
predtým nepočula. Bol to 
veľký komplex budov, skôr 
akési minimesto v rámci 
Istanbulu obkolesené vyso-
kými múrmi. Kedysi slúžil 
ako rezidencia sultána a na-
chádzalo sa tu niekoľko fon-
tán, nádvorí, mešít a dokonca 

aj hárem. Bez mapky, ktorú sme dostali pri vchode, by 
sme sa stratili asi za 5 minút. Na prejdenie tohto komplexu si treba vy-
hradiť aspoň 2 hodiny. Výborná poloha však zaručí nádherný pohľad na 
celé mesto z výšky.

Z tohto palácového mestečka sme sa peši presunuli k Obelisku. Na obe-
liskoch nie je veľmi čo obdivovať, a tak sme sa pomaly presunuli do reš-
taurácie na tradičný obed. Priznám sa, netušila som, čo presne je to jedlo 
na tanieri a ani mi veľmi nechutilo, ale v tom teple asi nechutilo viacerým. 

Odtiaľ sme nasadli do autobusu a prešli sme k prístavu, kde náš čakala 
plavba po Bospore. Počas nej sme videli mešity, veľa prepychových palá-
cov postavených takmer na vode a plavili sme sa dokonca popod Bospor-
ský most. Na plavbu si však trúfnite, len ak nemáte problém s morskou 
chorobou. Bol to pekný zážitok, more tam ma krásnu modrú farbu a väč-
šina budov je svetlých, čo vytvára zaujímavý kontrast.

Po asi 1,5 hodinovej plavbe nastala chvíľa, na ktorú sa tešili najmä 
dievčatá a ženy – návšteva Egyptského bazára. Tam nám mohli dať kľud-
ne tiež niekoľkohodinový rozchod. Trh bol obrovský – a dalo sa tam nájsť 
skutočne všetko – od najrôznejších korenín, orientálnych drobností, ko-
bercov, látok až po oblečenie “svetových značiek”. A zjednávanie bolo 
priam povinné. 

Ako sa deň chýlil ku koncu, čakala nás ešte návšteva tradičnej tureckej 
reštaurácie. Jedlo tam bolo fakt znamenité a bolo ho až príliš veľa..Vy-
počuli sme si aj ukážku tradičnej hudby a nasledoval odchod na letisko.

Za jeden deň v Istanbule sme toho stihli veľmi veľa, ako vidíte. V pod-
state trval zájazd aj s letom presne 24 hodín. Vidieť však všetko na vlastné 
oči, to je niečo, čo ostane v mojich spomienkach navždy.

Nuž, a čo dodať na záver... Istanbul so svojimi 12 miliónmi obyvateľov 
je dnes veľmi kozmopolitné mesto. V mieri sa tu snažia nažívať mosli-
movia, kresťania aj židia. Ľudia sú priateľskí, pozvú vás na ten ich ex-
tra silný čaj (radšej sa predtým najedzte), no klasického Turka s fúzikmi 
stretnete na ulici asi už len ťažko.

Takže ak si budete niekedy plánovať dovolenku v Turecku skúste za-
blúdiť aj sem. Je to mesto inej kultúry, mesto, ktoré sa oplatí vidieť.

Mgr. Lucia Machová

IstanbulIstanbul

Cesta za inou kultúrou
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Kúpim aspoň 10 metrový povrazový rebrík.
Zn. II.nápravno-výchovná skupina, 5 rokov
nepodmienečne...

Predám lacno pletací stroj na výrobu slipov pre 
mravcov.
Zn. Radšej nosia trenírky!

Odkúpime kožuchy akéhokoľvek strihu.
Zn. Republikové združenie moľov domácich...

Kúpim tatranský profil.
Zn. Alebo aspoň národniarsky...

Predám vojenské kanady, maskáče, pištole,  
samopaly, guľomety, obrnené transportéry a tanky.
Zn. Civil za sto!

Predám zachovalú zubnú protézu.
Zn. Už ju nepotrebujem, žijem totiž z dôchodku!

ŠPECIÁLNA INZERCIA

Karfiolové placky
Suroviny: 1 väèší karfiol, 150 g údeného syra, 2 vajcia, 2 lyžice 

hrubej múky, 100 g strúhanky, olej na vyprážanie, mleté èierne ko-
renie, so¾.

Postup: Karfiol umyjeme a v slanej vode na mäkko uvaríme. 
Scedíme a vidlièkou roztlaèíme. Pridáme postrúhaný údený syr, 
vajcia, so¾, mleté èierne korenie, múku a všetko premiešame. 
Vytvarujeme tenšie placky, obalíme v strúhanke a vyprážame na 
rozpálenom oleji. Podávame so zemiakovou kašou, šalátom, prípad-
ne tatárskou omáèkou a chlebom.

Pangásius po kubánsky
Suroviny: 3 ks pangásius, 2 strúèikx cesnaku, 4 cibule, petržleno-

vá vòaś, mandle, zeleninový vývar, korenie na ryby, chili korenie, 
citrón, 5 dg masla, 1 Pl paradajkového pretlaku.

Postup: Pangasia pokvapkáme citrónovou èśavou a necháme 
odležaś. Oèistené mandle (arašidy) posekáme, cesnak a cibu¾u na-
krájame na drobno a spolu s mand¾ami opeèieme na oleji. Podlejeme 
vývarom, pridáme pretlak a podusíme. Na panvici s olejom a mas-
lom rozložíme cibu¾u nakrájanú na mesiaèiky a na òu položme ko-
rením ochutené odležané filety pangasia. Krátko opeèieme z oboch 

strán. Potom polejeme mand¾ovou zmesou a podusíme 10 minút. 
Pripravenú rybu ozdobíme petržlenovou vòaśou. Podávame so šalá-
tom a hranolkami.

Cestovinový šalát
Suroviny: 1/2 kg cestovín (najlepšie vretená), 1 konzerva hrášku, 

1 konzerva kukurice, majolka (prípadne biely jogurt), kyslé uhorky, 
uvarené vajíèka

Postup: Cestoviny uvaríme v slanej vode. Po uvarení scedíme 
a necháme vychladnúś. Po vychladnutí pridáme kukuricu, hrášok, 
uhorky, nakrájané vajíèka a zamiešame. Nakoniec pridáme majolku 
a celé znova zamiešame.

Čínske kura
Suroviny: 600 g kuracie prsia, 1/4 bielej kapusty, 1/4 èervenej 

kapusty, sterilizovaná kukurica, sterilizovaný hrášok, 1 väèšia cibu¾a, 
1 Èl èierneho korenia, 1 Èl karí korenie, 3 Pl sójovej omáèky, so¾, olej.

Postup: Kuracie prsia pokrájame na rezance a opražíme na oleji. 
Pridáme èierne korenie, karí korenie, sójovú omáèku, nakrájanú 
bielu a èervenú kapustu, premiešame a necháme dusiś 20 minút. 
Potom osolíme, pridáme kukuricu, hrášok, nakrájanú cibu¾u a po-
dusíme 10 minút. Podávame s hranolkami a tatárskou omáèkou.

Dobrú chuś želá Bc. Alžbeta Kalincová

Kuchársky kútikKuchársky kútik
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Vás pozýva do svojich priestorov 
v Dome obchodu a služieb na Hlavnej ulici č. 3. 

V ponuke sú sudové vína 
Veltlínske zelené, Rizling vlašský, Frankovka modrá, Veltlínske zelené, Rizling vlašský, Frankovka modrá, 

Sudové víno zmes, s cenou od 1 € za 1 liter. Sudové víno zmes, s cenou od 1 € za 1 liter. 
Ponuku fľaškovaných vín sme rozšírili o predaj vína Ponuku fľaškovaných vín sme rozšírili o predaj vína 

z Palárikovského vinohradníckeho rajónu. z Palárikovského vinohradníckeho rajónu. 
Otváracia doba: 

Po. – Pia. od 8.00  do  16.30 hod., 
prestávka od 12.00  do  13.00 hod. 
V sobotu od 9.00  do  12. 00 hod. 

Tešíme sa na Vašu návštevu.

VINOTÉKA U MÁŠI VÝSTAVA A SPANILÁ JAZDA 
HISTORICKÝCH VOZIDIEL V PALÁRIKOVE
Obec Palárikovo a priatelia historických vozidiel Vás pozývajú dňa 21. 5. 2011 na V. ročník 
stretnutia historických vozidiel v Palárikove. Po prvýkrát sme toto stretnutie organizovali v roku 
2006 ako nultý ročník. Bola to len výstava spojená s krátkou jazdou po obci. Podujatie sa z roka na 
rok vylepšovalo, začali sa jazdiť dlhšie trasy spojené s návštevou historických pamiatok v našom 
okolí. Inak tomu nebude ani tento rok. Spanilá jazda bude v dĺžke 130 km, počas ktorej navštívime  
kaštieľ Chateau Belá. Vozidlá tu budú vystavené v čase od 10:30 do 13:30 hod. Potom jazda pokra-
čuje späť do Palárikova. Trasa bude viesť cez Nové Zámky, Bajč, Pribetu, Gbelce, Belú a späť cez 
Gbelce, Pribetu, Dvory nad Žitavou, Bešeňov, Dolný Ohaj, Uľany nad Žitavou, Šurany a Palárikovo. 
V Palárikove budú vozidlá vystavené  od 15:30 hod. Na akcii budú zastúpené rôzne značky 
automobilov a motocyklov. Nebudú chýbať ani historické bicykle, traktor, autobus Škoda 706 
RTO LUX a Tatra 13. Z úžitkových automobilov bude  mať u nás premiéru Tatra 128 so skri-
ňovou nadstavbou. Počas celého dňa nám bude svojou dobovou hudbou spríjemňovať atmo-
sféru kapela Funny Fellows. Viac informácií nájdete na www.veteranpalarikovo.sk

Patrik Sucháň

Malá inzercia
 Predám plynový revolver aj s nábojmi. Veľmi pekný. Cena dohodou. Informácie na tf. čísle: 0911 996 951
 Predám nový nepoužitý paralyzér. Cena dohodou. Informácie na tf. čísle: 0911 996 951
 Predám revolver na malorážkové náboje. Nákupné povolenie na tento druh zbrane nie je potrebné.Informácie na 
tf. čísle: 0911 996 951
 Predám špičkovú nástrojovú sadu od svetoznámeho výrobcu LEITZ pre drevára na výrobu perodrážky. Nová, 
nepoužitá. Cena dohodou. Informácie na tf. čísle: 0911 996 951
 Predám rodinný dom s 35 árovým pozemkom v Andovciach. V lokalite sú všetky inžinierske siete. Dom má aj 
vlastnú studňu.Informácie na tf. čísle: 0904 807 859
 Prenajmem 3-izbový byt kompletne prerobený s garážou v obci Palárikovo. Informácie na tf. čísle: 0905 180 879, 
0944 253 222
 Predám bicykel Freestyle BMX. Zn. GT Performer – cena dohodou. Infomácie na tf. čísle: 0911 306 102

BIKE SHOP ROLUMIBIKE SHOP ROLUMI
predaj-servis bicyklov

Hlavná3 - Dom obchodu a služieb
Predaj bicyklov, náhradných dielov a servis

možnosť nákupu na splátky Quatro
AKCIA NA BiCYKLE

.....................................................................................................................

Stavebniny ROLUMIStavebniny ROLUMI
Hlavná3 - Dom obchodu a služieb

ponúkaju široký výber stavebného materiálu
akcia na posuvné dvere BEN

novinka - brehovky na spevnenie svahu
možnosť nákupu na splátky Quatro

Informácie na čísle: 0907/739255
Ľubica Roštecká ROLUMI

Štúrová 81 prevádzka Hlavná 3,  941 11  Palárikovo
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NOVÉ ČESKÉ PIVÁ NA SLOVENSKUNOVÉ ČESKÉ PIVÁ NA SLOVENSKU
Príďte a ochutnajte:

KLÁŠTER, NOVÁ PAKA, ČERNÁ HORA, CHODOVAR, 
CHOTEBOR, BERNARD, KRAKONOŠ, PARDAL, PORTER

Fľaše-0,5 l, plechovky, 5-litrové súdky, darčekové balenie
zabezbečujeme dovoz 15-litrových, 30-litrových, 

50-litrových kegov výčapných pív do reštaurácií a pohostinstiev.
Firemné, domáce oslavy a akcie-objednávky nad 100 eur, dovoz zdarma.

Otváracie hodinyOtváracie hodiny
Utorok - Piatok: 14,00 – 18,00 hod.
             Sobota: 08,00 – 12,00 hod.    14,00. – 18,00 hod.

ČESKÁ PIVOTÉKA

PozvánkaPozvánka
Strávte „Skvelé leto 
na Oravskej horárni“
7 dní  plných relaxu, hôr, 

dubákov, lesov a čučoriedok
7 dní  vynikajúceho jedla 

a kvalitného spánku
7 dní  plných radosti a zábavy 

s Vašimi najmilšími
Skvelé leto za 

VYNIKAJÚCE CENY!!!
45,– € /  1 dieťa do 15 rokov 

na celý pobyt
108,– € /  1 dospelá osoba 

na celý pobyt
***************************

Ponúkame 
VYNIKAJÚCE POBYTY

!!! pre seniorov 
so štátnou účelovou dotáciou!!!

za zvýhodnené ceny. 
Viac informácii nájdete na:
www.oravskahoraren.sk

recepcia@oravskahoraren.sk
0918 494 494 
043/5524746

Rybári pozývajú
Dňa 8. mája 2011 sa uskutočnia 

TRADIČNÉ RYBÁRSKE PRETEKY 
na jazere Barina v Palárikove. 

Začiatok pretekov je o 7.00 hod. 
Pozývame aj širokú verejnosť, aby nás prišla 

potichu povzbudiť a nalákať na udice kapitálne úlovky. 
O občerstvenie bude postarané. 
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Športovú stranu pripravil: Ivan Manèík, tajomník OTJ

POZVÁNKAPOZVÁNKA
Pozývame Vás na tradičný 
futbalový turnaj amatérov 

O PUTOVNÝ POHÁR STAROSTU OBCE, 
ktorý sa uskutoční dňa 7. mája 2011 

na ihrisku OTJ 
so začiatkom o 9:00 hod.

Výsledky majstrovských zápasov 2010-2011 – jar
A-mu�stvo – III. liga, západ

16. kolo Sereď   –  Palárikovo 1:0 (0:0)
17. kolo Palárikovo   –  Gabčíkovo 0:0
18.kolo ČFK Nitra   –  Palárikovo 0:3 (0:1) g.: Bogyai, Kompas, Babicz
19. kolo Palárikovo   –  Veľké Ludince 1:1 (0:0) g.: Drienovský
20. kolo Čierny Brod   –  Palárikovo 3:1 (0:0) g.: Zlatňanský
21. kolo Palárikovo   –  Pov. Bystrica 3:0 (3:0) g.: Zlatňanský 2, Bogyai (11m)
22. kolo Domaniža   –  Palárikovo 2:0 (2:0)

Dorast – V. liga, východ
16. kolo Hr. Kľačany   –  Palárikovo 2:4 (2:0) g.: Šucha, Tantoš, Hindický, Šimko
17. kolo Palárikovo   –  Zlatná na O. 3:1 (1:0) g.: Ölvecký 2,Tantoš (11m)
18. kolo Bánov   –  Palárikovo 2:0 (1:0)
19. kolo Palárikovo   –  Nová Stráž 6:0 (3:0) g.: Kopásek 2, Ölvecký 2, Španír, Smreček
20. kolo voľno
21. kolo Palárikovo   –  Kalná n/Hr. 4:2 (1:0) g.: Ölvecký 2, Tantoš, Gašparík
22. kolo Tekovské Lužany   –  Palárikovo 3:2 (2:2) g.: Šucha, Tantoš

�iaci – MO, skupina A
14. kolo Palárikovo   –  Maňa 8:0 (5:0) g.:  L. Kollár 4, M. Kollár 2, E. 

Stojka, Markusek
15. kolo Rastislavice   –  Palárikovo 0:9 (0:1) g.:  M. Kollár 6, L. Kollár, E. Stojka, 

Zrok
16. kolo Palárikovo   –  Veľký Kýr 5:1 (2:0) g.:  M. Kollár 3, E. Stojka, 

Hausleitner
17. kolo Bánov   –  Palárikovo 2:4 (1:2) g.:  M. Kollár 2, E. Stojka, 

Hausleitner
18. kolo Palárikovo   –  Veľké Lovce 2:1 (1:1) g.: M. Kollár, L. Kollár

B MU�STVO – MO, II. trieda
14. kolo Palárikovo   –  Salka 0:4 (0:2)
15. kolo Čechy   –  Palárikovo 0:1 (0:0) g.: Slivoň
16. kolo Palárikovo   –  Maňa 2:1 (1:1) g.: Ďuriš (11m), Zálešák
17. kolo Jasová   –  Palárikovo 1:1 (1:0) g.: Zálešák
18. kolo Palárikovo   –  Komoča 2:0 (1:0) g.: Ďuriš, Chovanec

Prípravka
 I.   II.
 Tvrdošovce  –  Palárikovo 5:0 Palárikovo  –  Nové Zámky 1:0 Šiška
 Komjatice  –  Palárikovo 4:0 Šurany  –  Palárikovo 1:0
 Šurany  –  Palárikovo 3:0 Tvrdošovce  –  Palárikovo  5:1 Vincze

III.
 Palárikovo   –  Nové Zámky 1:1    g.: Šiška
 Palárikovo   –  Komjatice 3:0    g.: Hrušovský 2, Brezík
 Palárikovo   –  Šurany 0:8

Tabu¾ky roèníka 2010-2011
A-mu�stvo – III. liga, západ

1. Sereď 21 19 1 1 57:17 58
2. Pov. Bystrica 21 12 4 5 38:16 40
3. Bánovce n/B. 21 11 3 7 30:21 36
4. Palárikovo 21 9 7 5 33:19 34
5. Galanta 21 10 4 7 28:17 34
6. Topolníky 21 9 4 8 32:33 31
7. Skalica 21 9 3 9 30:33 30
8. Gabčíkovo 21 8 4 9 27:28 28
9. Domaniža 21 7 6 8 25:28 27
10. Čierny Brod 21 8 3 10 23:33 27
11. Ludanice 21 7 5 9 27:30 26
12. D. Streda B 21 7 5 9 19:33 26
13. V.Ludince 21 7 4 10 24:23 25
14. Dubnica n/V. B 21 7 0 14 27:38 21
15. Piešťany 21 5 6 10 13:31 21
16. ČFK Nitra 21 2 3 16 11:44 9

Dorast – V. liga, východ
1. Bánov 20 13 4 3 68:20 43
2. Palárikovo 19 14 1 4 59:41 43
3. Nesvady 20 12 1 7 36:24 37
4. Hr.Kľačany 20 10 6 4 41:23 36
5. Tvrdošovce 20 11 3 6 43:25 36
6. Marcelová 20 11 2 7 64:39 35
7. Kmeťovo 20 11 1 8 65:54 34
8. Zlatná n/O. 20 10 0 10 71:70 30
9. Kalná n/Hr. 19 9 2 8 46:34 29
10. Tlmače 20 8 4 8 43:33 28
11. Komjatice 20 7 4 9 35:31 25
12. Šahy 20 6 3 11 25:52 21
13. Nová Stráž 20 5 3 12 32:48 18
14. Imeľ 20 5 2 13 27:71 17
15. Tek. Lužany 19 3 3 13 23:58 12
16. Sokolce 17 1 3 13 14:69 6

�iaci – MO, skupina A
1. Palárikovo 17 16 0 1 126:17 48
2. Veľké Lovce 17 16 0 1 115:16 48
3. Mojzesovo 17 13 0 4 87:18 39
4. Bánov 17 11 2 4 98:33 35
5. Maňa 17 9 2 6 69:33 29
6. Hul 17 8 3 6 70:37 27
7. Veľký Kýr 17 8 3 6 33:36 27
8. Dvory nad Žitavou 17 8 2 7 73:47 26
9. Vlkas 17 6 0 11 29:89 18
10. Rastislavice 17 5 1 11 26:100 16
11. Černík 17 4 2 11 42:70 14
12. Podhájska 17 3 0 14 26:93 9
13. Lipová 17 2 2 13 17:113 8
14. Dolný Ohaj 17 1 1 15 14:123 4

B MU�STVO – MO, II. trieda
1. Salka 17 13 3 1 54:20 42
2. Radava 17 12 0 5 45:30 36
3. Štúrovo B 17 10 4 3 49:27 34
4. Palárikovo B 17 8 6 3 28:20 30
5. Bruty 17 9 3 5 27:25 30
6. Michal nad Žitavou 17 8 1 8 46:28 25
7. Maňa 17 8 1 8 38:26 25
8. Lipová 17 7 4 6 31:30 25
9. Nová Vieska 17 7 3 7 39:32 24
10. Černík 17 6 1 10 30:51 19
11. Komoča 17 3 6 8 13:25 15
12. Čechy 17 4 2 11 25:26 14
13. Trávnica 17 2 3 12 18:54 9
14. Jasová 17 2 3 12 13:62 9


